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PROTOKÓŁ PRZED ZATWIERDZENIEM   PROTOKÓŁ NR X/2018 z obrad X Sesji zwyczajnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, która odbyła się w dniu 21 czerwca 2018r. w godz. 14.00 – 20.20 w Sali 129 A Urzędu Miasta Jastrzębie-Zdrój.    Podjęto uchwały:  X.81.2018  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój,   X.82.2018 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2018 rok,   X.83.2018     w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania            i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania, 
X.84.2018 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie do gminnego zasobu nieruchomości Miasta Jastrzębie-Zdrój od osoby prawnej prawa użytkowania wieczystego nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa,  X.85.2018 w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych,  X.86.2018 w sprawie ramowego planu pracy Sesji Rady Miasta na               II półrocze 2018r.,  X.87.2018 w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Miasta na            II półrocze 2018r.,  X.88.2018 w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej       i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2018,  
X.89.2018 zmieniająca Uchwałę Nr II.6.2017 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój   z dnia 26 stycznia 2017r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowych niezabudowanych stanowiących własność Miasta Jastrzębie-Zdrój położonych przy ulicy Zamłynie,  
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X.90.2018   zmieniająca Załącznika Nr 1 do Uchwały Nr XII.129.2016 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 października 2016 roku           w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo-księgowej, administracyjnej i organizacyjnej dla szkół i placówek, dla których organem prowadzącym jest Miasto Jastrzębie-Zdrój,  X.91.2018 w sprawie zmiany Regulaminu „Rodzina 3+” na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój,   X.92.2018 w sprawie szczególnego trybu umarzania należności pieniężnych za lokale mieszkalne,  X.93.2018 o zmianie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój,   X.94.2018  o zmianie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów,   X.95.2018  w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania wody       i odprowadzania ścieków na obszarze Miasta Jastrzębie-Zdrój” oraz przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu.  
 Ad. 1.  Otwarcie X Sesji zwyczajnej Rady  Miasta, stwierdzenie prawomocności obrad.  Otwarcia X Sesji Zwyczajnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój dokonał Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Damian Gałuszka, który powitał zebranych. Na podstawie listy obecności, stwierdził prawomocność obrad.   W sesji udziału nie wzięli radni : Łukasz Kasza, Mirosław Kolb, Józef Kubera – usprawiedliwieni.  Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.    Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad Sesji wraz z projektami uchwał otrzymali wszyscy radni.   Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.   Ad.2.  Wybór Komisji uchwał i wniosków.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta W imieniu Klubu Radnych Jastrzębska Wspólnota zgłaszam do pracy Radną Iwonę Rosińską - wyraziła zgodę.  
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Tadeusz Sławik - Radny RM W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam do pracy Radnego Mirosława Lęgę – wyraził zgodę.    Głosowanie radnych: za – 12, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Stwierdzam, że skład Komisji uchwał i wniosków został przyjęty jednogłośnie.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.      Ad. 3.   Przyjęcie protokołów z VII i VIII Sesji Rady Miasta.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy są pytania bądź wątpliwości do protokołów z VII i VIII Sesji Rady Miasta? Nie widzę.  Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołów z VII i VIII Sesji Rady Miasta?  Głosowanie radnych: za – 13, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada Miasta przyjęła protokoły jednogłośnie.  Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.     Ad. 4.  Zgłaszanie interpelacji.   Radny Mirosław Lęga w sprawie: 
- wykonania ogrodzenia placu zabaw przy ul. Kaszubskiej 8.  Interpelacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.    Radny Andrzej Matusiak w sprawie: 
- Łaźni po KWK Moszczenica  Interpelacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.      
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Radny Tadeusz Gorgol w sprawie: 
- zasypania wyboju na ul. Komuny Paryskiej oraz lokalizacji wiaty przystankowej przy ul. J. Dąbrowskiego  Interpelacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.   Radny Tadeusz Sławik w sprawie: 
- zwiększenia ilości godzin wczesnego wspomagania rozwoju dziecka                  w Przedszkolu Specjalnym, 
- współpracy z miastami partnerskimi,  - budowy sali gimnastycznej na ul. 11 Listopada dla niepełnosprawnych uczniów.  Interpelacje stanowią załączniki nr 8-10 do niniejszego protokołu.   Radna Lucyna Maryniak w sprawie: 
- interpelacji na temat zakończonej inwestycji  Interpelacja stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.   Radny Szymon Klimczak w sprawie:  - przeniesienia uczniów Szkoły Podstawowej nr 18 z powodu remontu do Zespołu Szkół nr 1,  - dalszego funkcjonowania Domu Nauki i Rehabilitacji.  Interpelacje stanowią załączniki nr 12-13 do niniejszego protokołu.   Do protokołu interpelacje złożyli:  Radny Ryszard Piechoczek w sprawie: 
- uciążliwości powodowanych przez wytwórnię mas bitumicznych przy ul. Dębina.  Interpelacja stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.   Radna Bernadeta Magiera w sprawie: 
- oświetlenia ul. Zioły i sąsiednich ulic, montażu progów zwalniających na ul. Ogrodowej oraz naprawy jej powierzchni  Interpelacja stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
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Radna Małgorzata Filipowicz w sprawie:  - uzupełnienia ubytków w asfalcie na ul. Wiejskiej.  Interpelacja stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.   Radna Urszula Sobik w sprawie:  - wydania zgody na Rajd Samochodowy na terenie dzielnic Borynia - Skrzeczkowice.   Interpelacja stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.    Ad. 5.  Informacja Przewodniczącego Rady Miasta.   Informację Przewodniczącego Rady Miasta przedstawił Wiceprzewodniczący Rady - Damian Gałuszka.  Informacja stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.    Ad.6.  Informacja Prezydenta Miasta.  Prezydent Miasta – Anna Hetman przestawiła Informację Prezydenta od ostatniej sesji do dnia dzisiejszego.  Informacja stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.   Ad. 7.  Oświata w mieście.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Bardzo dziękuję pani Prezydent za obszerne informacje dla nas wszystkich. Zamykam ten punkt i teraz przeszlibyśmy do pkt.7, który nieco zmienię tj. Oświata w mieście. Proszę państwa i szanowni radni nie proponuję żadnej przerwy dlatego, że wakacje się zbliżają i rodzice, dzieci czekają i trzeba ich uszanować, więc moja propozycja jest taka teraz, aby bez przerwy głos zabrali w kolejności Dyrektor Szkoły, Wicedyrektor, przedstawiciel Rady Rodziców              i przedstawiciel Rady Pedagogicznej. Mam jeszcze prośbę do występujących, aby się przedstawić, gdyż panie które skrupulatnie piszą protokół z naszej sesji będą miały informacje, kto i kiedy przedstawia. Proszę panie Dyrektorze.  
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Patryk Mochnacz - Dyrektor ZS Nr 1  Dzień dobry, Mochnacz Patryk, Dyrektor ZS Nr 1 w Jastrzębiu-Zdroju. Szanowny Panie Pośle, Szanowni Przewodniczący, Szanowna Pani Prezydent, Szanowni Państwo Wiceprezydenci, Szanowne Panie i Panowie Radni, obecni Dyrektorzy Szkół, Szanowni Państwo, Szanowna Społeczność Szkolna z ZS Nr 1. Zanim przejdę do sedna sprawy chciałem powiedzieć, że stanowisko Dyrektora ZS Nr 1 zajmuję od 1 września 2015r. W kierowaniu tego typu placówką ważne jest, aby informacje, które spływają do Dyrektora od trzech ważnych organów tj. Rady Rodziców, Rady Pedagogicznej, czy Samorządu Uczniowskiego i jakiekolwiek lęki                   i obawy wynikające z różnych działań, czy przedsięwzięć również były rozpatrywane przez Dyrektora. Spotykamy się w tej auli Urzędu Miasta dosyć często w ostatnim czasie. Szanowna Pani Prezydent miała okazję wielokrotnie wręczać nagrody naszym uczniom, którzy godnie reprezentowali placówkę           i Miasto na arenie różnego rodzaju konkursów przedmiotowych. Spotykaliśmy się również w czasie trwających zmian związanych z reformą oświaty. Społeczność szkolna ZS Nr 1, kiedy jest sytuacja kryzysowa, jest w stanie aktywnie się zmobilizować i stąd też tutaj taka nasza liczebna reprezentacja. Już z tego miejsca serdecznie dziękuję rodzicom, uczniom, oraz nauczycielom obecnym na tej Sesji Rady Miasta. Dzisiaj spotykamy się raczej w kwestii związanej               z niepokojem. Ten niepokój wiąże się z informacją, która do społeczności szkolnej i ZS Nr 1 dotarła odnośnie ewentualnego zagospodarowania naszej placówki poprzez przyjęcie społeczności szkolnej Szkoły Podstawowej Nr 18 w Jastrzębiu-Zdroju. Szanowni Państwo, dowiedziałem się o takim pomyśle 6,7 czerwca br.     W kolejnych dniach na spotkaniu pan Naczelnik Wydziału Edukacji w obecności pani Dyrektor SP Nr 18 przekazał  nam taką wiadomość, że istnieje taka możliwość i taka alternatywa. Nie ukrywam, że tylko raz rozmawiałem z panią Dyrektor w tym temacie i wyraziłem swoje negatywne stanowisko wobec przyjęcia społeczności szkolnej na czas planowanego remontu od przyszłego roku szkolnego. Od tego momentu nie miałem okazji  dalej się spotykać z panią Dyrektor, natomiast na Radzie Pedagogicznej 18 czerwca Grono Pedagogiczne zadało mi oficjalnie pytanie - Czy to prawda, że społeczność szkolna SP Nr 18      z dniem 1 września będzie zajmować budynki ZS Nr 1? Potwierdziłem, że takie spotkanie miało miejsce i stąd też wobec zaistniałej informacji zwrotnej społeczność szkolna zmobilizowała się i dzisiaj każdy z zebranych przedstawicieli przedstawi swoje obawy związane z taką ewentualnością. Szanowna Pani Prezydent, szanowny Panie Naczelniku proszę nie odbierać naszej obecności       w dniu dzisiejszym negatywnie, to jest po prostu obawa wynikająca z tego, że zostaliśmy praktycznie bardzo późno poinformowani. Nie wiem i oczywiście też drążę ten temat, czy jakiekolwiek procedury związane z przejęciem szkoły na czas trwania remontu jesteśmy w stanie spełnić? Czy jesteśmy w stanie spełnić wymagania bezpieczeństwa? Sami kiedyś staraliśmy się o przekształcenie naszego Gimnazjum z Oddziałami Dwujęzycznymi w Szkołę Podstawową             z Oddziałami Dwujęzycznymi i nie udało się Szkoły Podstawowej przekształcić. Szkoła Podstawowa Nr 12 i tutaj oczywiście do społeczności szkolnej nie mam żalu wypowiadając za chwilę te słowa, ale tutaj na tej sesji użyto bardzo mocnych słów, gdy przedstawiciele tej szkoły mieli się znaleźć w naszych murach, czy gdybyśmy dostali zgodę na powołanie SP Nr 7? Była to mocna argumentacja, czy ze strony pana ****, która tutaj miała miejsce 1,5 roku temu. 
                                       **** Informacje zawarte w protokole podlegają ochronie na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  o dostępie do 
informacji publicznej (t.j. Dz. U. z 2018 r., poz. 1330) Zakres wyłączenia jawności: imię i nazwisko osoby wymienionej w protokole, wyłączenia jawności dokonano w interesie osoby wymienionej; Organ lub osoba dokonująca wyłączenia: Patrycja Dudzik 
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Proszę państwa, liceum ogólnokształcące tj. I Liceum Ogólnokształcące               z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Stanisława Staszica po raz pierwszy w historii tego miasta zrekrutuje oddział dwujęzyczny i jestem przekonany, że z podziałem na grupy, pracownie. Szkoła jest dostosowana do poziomu dwujęzyczności. My tak planowaliśmy, jak również poprzedni Dyrektorzy zagospodarowanie budynków, aby jak najwięcej było zajęć z podziałem na grupy. Pewnie, że jesteśmy dumni i szczęśliwi i nie ukrywam, że miarą jakości pracy szkoły są osiągane przez naszych uczniów wyniki z egzaminów maturalnych, egzaminów gimnazjalnych i jest to powód do dumy dla całej społeczności Miasta Jastrzębie-Zdrój, że te wyniki już od wielu lat utrzymują się  na bardzo wysokim poziomie. Chciałem tylko wspomnieć, że nasza placówka oświatowa z roku na rok pnie się w rankingach ogólnopolskich szkół ponadgimnazjalnych. Dlaczego o tym mówię? Oczywiście, że trzeba się chwalić i wyartykułować osiągnięcia na forum, ale proszę państwa one właśnie się wiążą z odpowiednim dostosowaniem placówki, bo każdy pyta - Co wpływa na  sukces? Na sukces oczywiście wpływa praca nauczycieli, zaangażowanie rodziców i oczywiście ciężka praca naszych uczniów, ale też to się wiąże z tym, że społeczność szkolna, która poświęca swój czas na ciężką pracę chce mieć informację w związku z planowanymi zmianami. Taką informację zwrotną, w której mam jako Dyrektor obawy. Czy  jesteśmy w stanie dalej utrzymywać tak wysoki poziom, jeżeli musielibyśmy zagospodarować budynki dla społeczności SP Nr 18? Proszę Państwa, miara sukcesu jakości szkoły tak jak powiedziałem wiąże się egzaminem maturalnym i egzaminem gimnazjalnym, a właściwie już teraz powoli z egzaminem maturalnym. Nasi rodzice mają obawy, że my w związku z tym nie będziemy w stanie utrzymać takiego wysokiego poziomu. Też jako Dyrektor Szkoły miałem zaplanowane remonty, które wiążą się z zagospodarowaniem sprzętu, który otrzymaliśmy już od dwóch, czy trzech lat z Kolegium Językowego. To daje nam furtkę zagospodarowania pomieszczeń dla choćby zrekrutowanego oddziału dwujęzycznego.  Przypominam, że w mieście mamy dwie placówki z oddziałami dwujęzycznymi w klasach siódmych obecnej szkoły podstawowej, a za rok czeka nas podwójny nabór. Idziemy w stronę dwujęzyczności i stąd dalej dostosowujemy pracownie pod kątem podziału zajęć na grupy. Proszę państwa, nie będę tutaj przytaczał szczegółów innych pozostałych związanych                    z planowanymi remontami, które wiążą się z dalszym podniesieniem jakości szkoły od 1 września br. Jesteśmy zaskoczeni i zaniepokojeni, otrzymuję wiele telefonów ze strony zaniepokojonych rodziców, uczniów i nauczycieli. Powiem patrząc proceduralnie, że do rozpoczęcia nowego roku szkolnego pozostało niecałe 74 dni. Za chwilę rozpocznie się czas urlopów i rozpoczną się wakacje. Również ze strony proceduralnej uważam, że organ nadzorujący placówkę szkolną też musi wydać jakąś decyzję i pamiętam jak 1,5 roku temu były działania związane z przekształceniem gimnazjum na szkołę podstawową, to przedstawiciele Kuratorium dwukrotnie wizytowali placówkę oświatową na przełomie stycznia i lutego z półrocznym wyprzedzeniem. Proszę Państwa tak jak jesteśmy tutaj wszyscy obecni, to proszę nas źle nie zrozumieć, natomiast          w naszej ocenie zostaliśmy bardzo późno poinformowani, praktycznie na zakończenie bieżącego roku szkolnego. Nie prowadziłem żadnych wiążących rozmów z panią Dyrektor SP Nr 18. Również nie mam żadnego żalu, pretensji do społeczności szkolnej SP Nr 18. Wiem, że również dla nich ta sytuacja jest niezręczna, natomiast muszę też tak, jak powiedziałem na początku, że 
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reprezentuję społeczność szkolną, którą tworzy Rada Pedagogiczna, Rada Rodziców, jak również przede wszystkim uczniowie i też muszę się liczyć z ich głosem, obawami i ich sytuacją niepewną. Nie ukrywam, że odbieram telefony      i gdzieś młodzież i rodzice, którzy złożyli dokumenty i zresztą chciałem powiedzieć, że jest bardzo duże zainteresowanie tj.110 wniosków o przyjęcie do  I Liceum Ogólnokształcącego. Żywimy nadzieję, że uda nam się zrekrutować pięć oddziałów, ale zaczynają pojawiać się takie zapytania w moją stronę - ,,Dyrektorze, jak tutaj będzie szkoła podstawowa, to dzieci będą odbierać dokumenty, bo my tutaj składaliśmy aplikację do tej placówki, nie uwzględniając oczywiście tego, że tutaj będzie funkcjonowała szkoła podstawowa”. Proszę Państwa z tego miejsca mam tyle do powiedzenia, jeśli chodzi o ogólne przedstawienie naszych obaw, naszych niepokoi związanych z funkcjonowaniem dwóch szkół w budynku przy ZS Nr 1 na ul. Granicznej 2. Dziękuję bardzo.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Dziękuję panie Dyrektorze, czy Zastępca Dyrektora też chciałby zabrać głos        w tym punkcie?  Głos z sali Tak.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Bardzo proszę.  Wojciech Marek - Zastępca Dyrektora ZS Nr 1  Dzień dobry. Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo. Bardzo dziękuję panu Przewodniczącemu za udzielenie głosu. Jeszcze kilka rzeczy powiem, bo trzy lata robię zastępstwa w tej szkole i znam każdą sprawę od podszewki i dlatego bardzo zdziwiło nas i zaskoczyło po raz kolejny, bo radny Klimczak już o tym mówił, że to nie po raz pierwszy jest temat tego typu, że chcecie do naszej szkoły wprowadzić, albo Centrum Usług Wspólnych, albo inną szkołę. Proszę państwa każdy, kto przechodzi obok naszej szkoły widzi, że jest to szkoła średniej wielkości, to nie jest duża szkoła. Mamy bardzo szerokie korytarze, to prawda i jest duża przestrzeń, ale jest to szkoła                           i myślę, że tutaj jest w ogóle grzech pierworodny myślenia tutaj ze strony Urzędu Miasta. Owszem zmieściło się i było tak, że mieliśmy 34 oddziały, ale nie można liczyć, że 34 oddziały, to było 100%. Teraz, kiedy nie ma gimnazjum, to policzono, że u nas jest 35% wolnego miejsca. Proszę Państwa, to było obarczone wielkim wysiłkiem, nasi uczniowie uczyli się w sali audiowizualnej, uczyli się w czytelni, gdzie powinno być miejsce dla uczniów niechodzących na religię, którzy przychodzą i chcą skorzystać z tego miejsca. Uczyli się w salach, które były zrobione tylko z przepierzenia drewnianego. Mamy fitness w piwnicy     i te warunki były bardzo ciężkie. Kiedy przychodziła jesień i konkursy przedmiotowe, to marzyłem o tym, żeby klasa wyjechała na wycieczkę, bo jak jakaś klasa nie wyjechała na wycieczkę, a mieliśmy konkursy przedmiotowe, to musiałem prosić któregoś nauczyciela, żeby szedł do stołówki, bo mieliśmy przeprowadzić konkurs przedmiotowy w najładniejszej sali audiowizualnej, która powinna być na tego typu prelekcję, a była przeznaczona na naukę. Dlatego, kiedy analizowaliśmy tę sytuację, to naprawdę optymalna ilość oddziałów           w naszej szkole, to jest 24-25 oddziałów. Wtedy wszystko można zrobić jednozmianowo i każda sala, która pełni swoją funkcję może być dla dobra ucznia, a przecież o dobro ucznia tutaj przede wszystkim chodzi. Proszę Państwa, 
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mamy plany i pan Dyrektor mówił. Chcemy właśnie fitness, który teraz jest        w piwnicy, gdzie jest bardzo duszno i uczniowie w połowie zajęć już bardzo źle się czują i chcemy przenieść na parter. Mamy salę relaksacyjną. Nasi uczniowie wygrali konkurs na budżet partycypacyjny i otrzymaliśmy pieniądze, a z resztą    z Urzędu Miasta mamy salę relaksacyjną, ale dzisiaj ona też jest nieużywana. Bardzo byśmy chcieli zapewnić naszym uczniom zajęcia pozalekcyjne, system jednozmianowy. Bardzo byśmy chcieli, żeby ta szkoła mogła się rozwijać i być przyjazna dla naszych uczniów. Tak, jak pan Dyrektor wspomniał, bardzo dużo ostatnio przeżyliśmy, ponieważ jesteśmy jedną z tych placówek i o tym każdy     w mieście wie, która  straciła najwięcej, bo mieliśmy największe gimnazjum       w mieście i teraz ta ciężka reforma, która nas dotknęła i można powiedzieć, że jedną z nielicznych wartości dodanych dla naszej szkoły byłoby właśnie to, że mamy ten komfort pracy. Bardzo zapraszam i zastanawiam się też, bo rok temu na Komisji Edukacji był już podejmowany ten temat. Byli państwo radni, była pani Przewodnicząca Komisji Edukacji i był pan Wiceprezydent, był pan Naczelnik Pawłowski i już dokładnie wszystkie liczby przedstawiałem. Nie chcę teraz mówić, ile mamy sal, chociaż to z pamięci mogę powiedzieć tzn. ile mamy sal dużych trzyokiennych, ile mamy sal małych,  ale to wszystko na Komisji Edukacji przedstawiałem i pewnie jest też z tego protokół. Wtedy nikt z Urzędu Miasta nie oponował, że podaję jakieś złe liczby, że tutaj rzeczywiście możemy przyjąć jeszcze jakąś dodatkową szkołę, lub oddziały. Także bardzo proszę, kiedy się podejmuje taką decyzję, żeby przyszedł ktoś do szkoły i przejrzał, policzył wszystkie sale, zobaczył ile mamy sal dużych tzw. trzyokiennych i ile mamy sal małych, w których właściwie powinna się tylko połowa oddziału uczyć i żeby to sprawdzić. Ponieważ na dzień dzisiejszy cieszyliśmy się bardzo, że możemy zapewnić w końcu naszym uczniom komfort pracy, komfort przebywania             w szkole, a cały czas próbuje się tutaj i jest tak, jak powiedziałem takie myślenie, że nasza szkoła świeci pustkami, a tak proszę Państwa nie jest. Męczyliśmy się przez wiele lat i rzeczywiście był ścisk, a teraz chcielibyśmy dla naszych uczniów komfortowe warunki zapewnić. Bardzo dziękuję za głos.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Dziękuję bardzo panie Dyrektorze, proszę przedstawiciela Rady Rodziców.   **** - Przedstawicielka Rady Rodziców  Dzień dobry Państwu. Bardzo chciałam podziękować za głos dla Przedstawiciela Rady Rodziców ZS Nr 1 w Jastrzębiu-Zdroju.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Przepraszam bardzo, jakby pani była uprzejma się przedstawić.   **** - Przedstawicielka Rady Rodziców Moje nazwisko ****. Jestem mamą ucznia Gimnazjum Dwujęzycznego. Przykro mi bardzo, że muszę się tutaj dzisiaj zjawić w takiej sytuacji, bo również byłam 1,5 roku temu na sesji dotyczącej naszej szkoły i znowu muszę się tutaj pojawić. Znowu muszę pomóc zawalczyć o dzieci, o nic innego tutaj nie walczymy, tylko 
                                       **** Informacje zawarte w protokole podlegają ochronie na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  o dostępie do 
informacji publicznej (t. j. Dz. U. z 2018 r., poz. 1330)                          Zakres wyłączenia jawności: imię i nazwisko osoby wymienionej w protokole, wyłączenia jawności dokonano w interesie osoby wymienionej; Organ lub osoba dokonująca wyłączenia: Patrycja Dudzik   
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walczymy o nasze dzieci. Najbardziej, co nas uderzyło tj. nas, jako rodziców                            i myślę, że nauczycieli i naszą Dyrekcję i nasze dzieci, to jest to, że nikt kompletnie nie spytał się nas o zdanie. Nikt nas nawet o tym fakcie nie raczył poinformować. Uważam, że w tym momencie mamy prawo wszyscy się poczuć jakby niekoniecznie ważni w tym mieście, a jak już nadmienił pan Dyrektor i pan Wicedyrektor, nasza młodzież uważam daje bardzo duże osiągnięcia, reprezentuje nas bardzo godnie i nie tylko na terenie Miasta i nie tylko w nauce, ale także w sporcie i wielu innych przedsięwzięciach. Pozwolę sobie przeczytać      i tutaj mam pismo od Rady Rodziców. Zobowiązano mnie do przedstawienia tego pisma i tutaj państwo radni dostali też to pismo do zapoznania się. Cyt. „W dniu 18 czerwca 2018r. otrzymaliśmy od nauczycieli, oraz Dyrektora Szkoły informację o możliwym przeniesieniu uczniów Szkoły Podstawowej Nr 18 do budynku naszej szkoły. Ponieważ sytuacja nas przeraziła, skontaktowaliśmy się z panią wizytator Anną Bielicą, pracującą w Delegaturze Kuratorium Oświaty w Rybniku i otóż podczas rozmowy dowiedzieliśmy się, że sytuacja taka jest nieprawna. Pani wizytator przekazała nam konieczne procedury postępowania w takich przypadkach. Okazało się, że w takiej sytuacji tak szkoła, jak i rodzice powinni być poinformowani o takich planach co najmniej z pół rocznym wyprzedzeniem   w stosunku do rozpoczęcia roku szkolnego, najpóźniej do końca lutego”. Nie mamy żadnych informacji do dzisiaj oficjalnych. „Pani wizytator wyraziła głębokie zdziwienie, że Kuratorium Oświaty nie zostało poinformowane o takich zamierzeniach Urzędu Miasta. Ponadto nie zostały przeprowadzone kontrole budynku pod kątem zasad BHP. Dowodzi to, że zostały złamane wszelkie procedury, a uczniowie, rodzice i nauczyciele zostali zignorowani”. Wiemy, że      w Szkole Handlowej miało coś takiego miejsce w Jastrzębiu i też Zespół Szkół    Nr 8 miał remont szkoły i przeniesiono dzieci do szkoły m.in. do Zespołu Szkół Handlowych, oraz do Domu Sołeckiego, ale odbyło się to zgodnie z procedurą prawa. Oni zostali poinformowani tak, jak powinni być poinformowani. My nie. Pytam, dlaczego? Nie rozumiemy tego. „Bardzo cenimy sobie warunki, w jakich dzieci zdobywają wiedzę i nie tylko tę na lekcjach, ale również na zajęciach dodatkowych, kółkach przedmiotowych, fakultetach, zajęciach sportowych, artystycznych i wyrównawczych. Stanowczo sprzeciwiamy się przyjęciu uczniów ze Szkoły Podstawowej Nr 18 do naszego budynku. Wprowadzi to dwuzmianowość i pozbawi nasze dzieci możliwości rozwijania swoich pasji           i zainteresowań. Zaprzepaszczona zostanie szansa na dalszy i wszechstronny rozwój, a przecież jesteśmy tak dumni z dotychczasowych osiągnięć naszych dzieci i to nie tylko w konkursach, czy olimpiadach różnego szczebla, ale również w wynikach, jakie osiągają na egzaminie maturalnym. My rodzicie nie zgadzamy się z powyższymi planami, gdyż nasze dzieci po lekcjach uczestniczą w zajęciach szkoły muzycznej, szkółek jazdy konnej, warsztatów teatralnych w Wodzisławiu, oraz Żorach, klubach sportowych i nie godzimy się na rezygnację z tych wszystkich zajęć dodatkowych, w których nasze dzieci osiągają znaczne sukcesy”. Nie godzimy się proszę Państwa, bo oni w tej chwili mając system jednozmianowy już naprawdę muszą bardzo organizować swój czas, żeby móc się realizować w swoich pasjach. Osobiście mam syna, który biega i jego treningi są cztery razy w tygodniu tj. poniedziałek, środa, piątek po trzy godziny średnio  i dodatkowo soboty. Oprócz tego ma jeszcze jedną pasję, więc generalnie ma tylko jeden dzień w tygodniu luzu. Dodam, że jest to uczeń, który klasyfikuje się do świadectwa z czerwonym paskiem. Czyli nie zaniedbał szkoły dzięki jednozmianowości i dzięki pracy naszych fantastycznych pedagogów, nauczycieli, kadry, za co bardzo dziękujemy. „My rodzice jesteśmy przeciwni temu, żeby budynek naszej szkoły był wykorzystywany do innych celów, niż nauka naszych 
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dzieci. To z naszych pieniędzy doposaża się ciągle pracownie naszej szkoły,          a sytuacja powyższa rodzi w nas obawy o nie poszanowanie naszego dobra przez innych, bo z reguły niestety tak jest, że szanujemy bardziej swoje, niż obce. To dzięki naszym pieniądzom została sfinansowana pracownia fizyczna, to my dokładamy do każdej tablicy interaktywnej, która zostaje zakupiona dla szkoły, czyli dla naszych dzieci. Więc tutaj nie jest jakiś nasz wymysł, który chciałby rzucać kłody pod nogi Szkole Nr 18, bo również rozumiemy ich ciężką sytuację, my nie rozumiemy sposobu, w którym się to wszystko odbyło. W podsumowaniu naszego zdecydowanego stanowiska stawiamy jeszcze pytania - Kto doprowadził do tego zamieszania? W czyjej głowie z pominięciem litery prawa zrodził się ten kuriozalny pomysł? Dlaczego Kuratorium Oświaty nie zostało poinformowane       o podjętych krokach? Dlaczego wszelkie działania szkoły są systematycznie blokowane? Oczekujemy szybkiego i satysfakcjonującego nas rozwiązania tego problemu. My rodzice domagamy się pisemnej odpowiedzi na nasze pismo, które pozwolimy sobie złożyć również tutaj Państwu oficjalną drogą”. Na koniec chciałabym jeszcze dodać tyle, że jako osoba dorosła i jako rodzic, jako mama nie wyobrażam sobie tzn. uczę cały czas moje dziecko, żeby działało uczciwie       i według prawa i wbrew temu, jeżeli ktoś coś wypowiada złego, czy „jakoś to się da załatwić”, nie, masz mieć swoje zdanie, a tutaj generalnie my rodzice poczuliśmy się nawet niezaproszeni. Dziękuje Państwu bardzo.  Głosy z sali Brawo.      Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Bardzo dziękuję, jeszcze bym poprosił przedstawiciela Rady Pedagogicznej.  Lucyna Busse – Przedstawiciel Rady Pedagogicznej  Dzień dobry, nazywam się Lucyna Busse. Jestem nauczycielem ZS Nr 1. Bardzo serdecznie dziękuję za udzielenie głosu. Panie Przewodniczący, Panie Pośle, Pani Prezydent, oraz wszyscy Państwo tutaj obecni. Może nie będę już powtarzać, że tak późno dowiedzieliśmy się o zaistniałej sytuacji. My nauczyciele z ZS Nr 1 dla dobra każdego dziecka bardzo prosimy o zapewnienie uczniom SP Nr 18 takiego budynku, który będzie spełniał ich wymagania i oczekiwania. Nasz budynek ma co prawda dużą kubaturę, ale po zagospodarowaniu zostaje nam  do dyspozycji zaledwie osiemnaście dużych sal. Dziesięć sal małych, to jest dokładnie tyle, co pięć dużych, bo to jest do pracy z podziałem na grupy. W trosce o dobro dzieci ze Szkoły Podstawowej Nr 18 bardzo prosimy o rozpatrzenie tej prośby. W wyniku wygaszania naszego gimnazjum utworzyła się u nas perspektywa rozwoju szkoły pod kątem rozwijania zainteresowań ucznia i sprzyja temu jednozmianowość. Przede wszystkim umożliwia ona prowadzenie całej gamy zajęć dodatkowych, kształtowanie umiejętności i zainteresowań naszych uczniów. Dzięki temu planujemy w roku szkolnym przeniesienie sali fitness z piwnicy, o której już pan Dyrektor mówił, że nie spełnia warunków BHP, na parter, gdzie będzie możliwość wykorzystania całego sprzętu jaki jest na stanie szkoły. Jak do tej pory nie mieliśmy warunków na zagospodarowanie znacznej części urządzeń, które znajdują się w magazynie szkoły, to są strefy, karimaty, brama fitness, sprzęt do RTX i inne urządzenia. Jednocześnie chcemy przeznaczyć jedną salę na laboratorium językowe, które otrzymaliśmy od NKJO w Jastrzębiu-Zdroju, na które do tej pory nie było miejsca. Jest to tym bardziej zasadne, że nasze liceum jest z oddziałami dwujęzycznymi. Sala relaksacyjna, która aktualnie zajmuje część sali języka angielskiego, a tym samym nie spełnia swojej roli. W związku    
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z tym planujemy jedną z dużych sal przeznaczyć na ten cel. Młodzież wielokrotnie upominała się o zagospodarowanie odrębnego pomieszczenia dla zakupionego sprzętu. Nigdy nas to nie dziwiło jako, że była to ich inicjatywa,      a pieniądze na nią pozyskali z budżetu obywatelskiego Miasta Jastrzębie-Zdrój. Ponieważ młodzież przychodząca do naszej szkoły wybiera również oddział         o profilu medialno-teatralnym i tym samym konieczne jest przystosowanie jednej z dużych sal lekcyjnych do zajęć teatralnych. Coś musimy młodzieży zaoferować, to przynajmniej salę do zajęć teatralnych. Owszem nasza młodzież dzięki współpracy wyjeżdża na zajęcia teatralne, wyjeżdża do Krakowa, ale bieżący udział w zajęciach prowadzonych w takiej sali jest znaczną atrakcją dla młodzieży. Jednozmianowość umożliwia nam również rozwijanie zainteresowań przedmiotowych. Przygotowujemy naszych uczniów do konkursów, olimpiad. Realizujemy autorskie programy nauczania na godzinach dodatkowych. Proszę Państwa, autorski program nauczania z matematyki został zatwierdzony przez Politechnikę Śląską, uzyskał bardzo ładną opinię Politechniki Śląskiej Wydziału Matematyki Stosowanej. Podpisaliśmy z panem Dyrektorem umowę 27 marca 2018r. dotyczącą współpracy. Mamy podpisaną również umowę z Uniwersytetem Śląskim, jeżeli chodzi o klasy medialno-prawne. Proszę Państwa, na mocy tych umów tak jednej, jak i drugiej wykładowcy mają przyjeżdżać od najbliższego roku szkolnego, czyli 2018/2019 do naszej szkoły na zajęcia. Proszę Państwa, kiedy oni zobaczą tak przeładowaną szkołę z młodzieżą ze szkoły podstawowej, to po pierwszych zajęciach powiedzą nam „dziękujemy bardzo”.  Myśmy obiecali współpracę tej młodzieży. Można obiecać coś człowiekowi dorosłemu i powiedzieć „trudno”, ale czy Państwo będziecie mieli odwagę obiecać coś tej młodzieży,        a później powiedzieć „trudno”. Ja nie, myślę, że i pani Prezydent i pan Naczelnik też nie. Proszę Państwa dla dobra wszystkich dzieci musimy unikać powstania dwuzmianowości. Dwuzmianowość jest niekorzystna nie tylko dla naszej młodzieży, dla tych małych dzieciaczków też. Dla dzieci z czwartej klasy, które będą kończyły zajęcia o godzinie 17.00, czy 18.00, to wcale nie jest dobre.        Z drugiej strony nie możemy powiedzieć, że małe dzieciaczki tylko do południa,   a nasza młodzież po południu, bo gdzie mamy przygotowanie do matury? Proszę Państwa, co mamy powiedzieć tej młodzieży, która tutaj siedzi na sali? Mam powiedzieć, że „owszem obiecywałam trzy godziny w tygodniu, ale trudno”. Tak mam powiedzieć? Wszyscy mamy dzieci. Jest jeszcze taki okres dla szkół średnich, jak egzamin i gimnazjalny w naszej szkole i maturalny. Egzamin maturalny wymaga idealnej ciszy na terenie szkoły. Egzamin gimnazjalny też       i nie twierdzę, że nie, ale szczególnie wtedy, kiedy jest egzamin z języka obcego tzn. kiedy jest włączona płyta i kiedy naprawdę w tej szkole musi być idealna cisza. W naszej szkole i nie tylko w naszej szkole egzaminy maturalne zaczynają się 4 maja i trwały w tym roku szkolnym do 22 maja i trwały codziennie, to były egzaminy codziennie. Były to egzaminy pisemne, bądź egzaminy ustne i to jest taki czas, kiedy naprawdę trzeba zapewnić naszej młodzieży spokój. To jest nasza młodzież i to jest przyszłość tego Miasta. Jeżeli im teraz powiemy, że im coś zabierzemy, że im czegoś nie damy, że wycofujemy się z tego, co myśmy obiecali, to czy mamy prawo liczyć, że oni po ukończeniu studiów do tego miasta wrócą? Po co? Oni się będą czuli oszukani i wcale się nie dziwię. Proszę Państwa pracujemy z młodzieżą i musimy pamiętać o tym, że pracujemy z młodzieżą, a to co powiemy jest święte i że nasze słowo jest droższe, niż pieniądze w tym wypadku. Nie możemy im powiedzieć raz „tak”, a drugi raz „nie”. Dziękuję bardzo.  Brawa z sali. 
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 Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Dziękuję bardzo za wystąpienie. Proszę bardzo, czy pani Prezydent zechce zabrać głos? Bardzo proszę.  Anna Hetman – Prezydent Miasta Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Bardzo się cieszę i gratuluję szkole, że odnosi takie sukcesy i ma takie cudowne plany, bo to jest przyszłość naszej młodzieży i sukcesy młodzieży, sukcesy naszych mieszkańców i co się z tym wiąże sukcesy Miasta. Przyznam jednak, że mam bardzo ambiwalentne uczucia. Po raz drugi spotykamy się tutaj w waszej sprawie, a nie na przykład w sali obok z panem Dyrektorem. Przykro mi panie Dyrektorze, ale pan nie odrobił lekcji i tak to nie powinno wyglądać. Mnie bardzo niepokoi to, że takie sprawy są przedstawiane jednostronnie. Oczywiście, sukcesy młodzieży zależą od warunków, w jakich się młodzież uczy, ale szkoły i żadna szkoła nie jest prywatną własnością. To jest nasze wspólne dobro tj. dobro naszego Miasta, ale aby ono było wspólne, to musimy też patrzeć szerzej i myśleć o tych szkołach szerzej. Od niemal trzech lat w ramach programu modernizacji szkół realizujemy inwestycje, które nie są łatwe, nie są tanie i nie sprzyjają dobrej organizacji placówek. Każdy to wie, wiem ja i wiedzą Państwo, urzędnicy i inwestorzy, tylko w całym programie nie wszystko zależy od nas. Wiele szkół, które są modernizowane kompleksowo i na które wykładamy ogromne miliony i do których dokładamy pieniądze z Unii Europejskiej, realizowane są te inwestycje sukcesywnie              i niekoniecznie zgodnie z naszym harmonogramem, ponieważ składając wnioski   o dofinansowanie nie wiemy w jakim czasie wnioski będą rozpatrzone. Składaliśmy wnioski w 2015r., 2016r. i w 2017r. na kolejne obiekty, ale mimo tego, że harmonogram w Urzędzie Marszałkowskim zakłada jakiś czas rozpatrywania tych wniosków, to raczej ostatnio nigdy on się nie zrealizował. Nigdy nie wiemy, kiedy dany wniosek zostanie rozpatrzony i kiedy napłynie do nas informacja, że akurat ta, czy inna szkoła dostanie dofinansowanie i możemy wykonać inwestycję. Zwykle jest to niestety z opóźnieniem. Nie jesteśmy           w stanie przewidzieć, ani Marszałek, ani urzędnicy, kiedy dokładnie te informacje spłyną do gmin i tak też było w tym przypadku. To nie jest nasze widzimisię, ani nasza opieszałość, ani nasze bezprawie, że akurat teraz o tym rozmawiamy, bo dopiero w maju po wielkim opóźnieniu otrzymaliśmy informację, że dostaniemy dofinansowanie do modernizacji tej placówki. Jeszcze do chwili obecnej nie mamy podpisanej umowy i na to znowu trzeba czekać jakiś czas. Przed nami kolejne modernizacje i najbliżej to SP Nr 1 i SP Nr 17. Te szkoły też czekają kilkadziesiąt lat na to, aby je zmodernizować i rodzice czekają i nauczyciele czekają. Tam też wszyscy chcą takich warunków, jak teraz na przykład w Szkole Podstawowej Nr 4. Ta szkoła wygląda jak nowa i wszyscy chcemy, aby kolejne budynki tak wyglądały, żeby dzieci i młodzież mogła się w takich warunkach uczyć, ale przez jakiś czas nam wszystkim będzie trudno. Obecnie budujemy i można to nazwać budujemy, bo modernizacja jest bardzo szeroka i kompleksowa szkołę podstawową w Boryni  z budową przedszkola. Przez cały rok szkolny borykamy się z problemami nie tylko szkoła, dzieci, rodzice, nauczyciele z tej szkoły, ale również nauczyciele i młodzież z Zespołu Szkół Handlowych. Wszędzie tam, gdzie są trudne warunki. Część tych dzieci uczy się w budynku sołeckim w Sołectwie Borynia. Tam nie ma warunków do nauki, ale co mamy począć? To jest czasowe    i zaznaczam, to jest czasowe i nikt wówczas w tamtej szkole mimo tego, że wszyscy widzieli, że problemy będą, nie przyszedł i nie krzyczał, że nie chce tych dzieci. 
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 Głosy z sali Ale wiedzieli, że…   Anna Hetman – Prezydent Miasta Ale szanowni Państwo otrzymaliśmy informację w maju. Nie mamy podpisanej umowy i proszę zrozumieć, że rozmowy najpierw odbywają się z Dyrektorem. Przyznam teraz, że nie mam już zaufania do pana Dyrektora, bo ustalaliśmy zawsze, że młodzież nie powinna być wciągana w żadne dyskusje trudne. Młodzież powinna się zająć tym, co w danym momencie do nich należy tj. nauką. Uważam, że gdyby ta informacja była przedstawiona właściwie, młodzież pierwsza zrozumiałaby, bo oni są chętni do pomocy, bo oni idą i w wolontariacie pomagają, bo angażują się w wielu sprawach, bo to oni biorą czasem sprawy      w swoje ręce, ale najpierw muszą mieć rzetelną informację. Nikt nie chce tych warunków wam dawać na stałe.  Głosy z sali Ale gdzie jest informacja?  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Proszę Państwa, bardzo proszę.  Anna Hetman – Prezydent Miasta Szanujmy się wzajemnie, ja pani nie przeszkadzałam.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Proszę o spokój.  Anna Hetman – Prezydent Miasta Może posłuchajmy się wzajemnie. Ta sytuacja nie powinna mieć miejsca                                         i rozmawiać powinniśmy w innej atmosferze. Dzisiaj mieliśmy rozmawiać i myślę, że będziemy generalnie o oświacie w naszym mieście, to co się dzieje, co jest dobrego, co trzeba poprawić, a tego typu problemy najpierw należy dyskutować, rozwiązywać na roboczo. Jeśli się nie da proszę bardzo, spotykajmy się na sesji, dyskutujmy, walczcie, ale najpierw trzeba rozmawiać. Chciałabym tutaj powiedzieć o jeszcze jednej kwestii. Mamy projekty organizacyjne zatwierdzone na rok 2018,2019. Bierzemy pod uwagę tylko trzy szkoły w których ewentualnie mogą się znaleźć czasowo uczniowie ze szkoły nieważne z której, która będzie modernizowana, czasowo, rok, półtora roku. Ja wiem, że to jest problem, że to jest utrudnienie, ale ja również pracowałam w trudnych warunkach i mamy Zespół Szkół nr 1, mamy Zespół Szkół nr 2 i mamy Zespół Szkół nr 3. Obłożenie sal przy ilości oddziałów, przy ilości powierzchni, najbardziej obłożony jest Zespół Szkół nr 2, później Zespół Szkół nr 3 i najmniej Zespół Szkół nr 1. Wszystkie pozostałe szkoły mają tak naprawdę pełne obłożenie. I proszę bardzo, proszę mi wskazać teraz szkołę, w której uczniowie ze Szkoły Podstawowej nr 18 mają się uczyć czasowo tylko przez okres remontu tego budynku. To nie jest łatwa decyzja i takie decyzje Prezydent, ale również dyrektor niepopularne, trudne powinien podejmować. Przekazanie informacji we właściwy sposób, dopytanie szczegółowe, przedyskutowanie i wspólne szukanie rozwiązań to podstawa do tego, aby nie było niepokoju w środowisku szkolnym. Nie może być niepokoju,     a przed nami wakacje no i co mają myśleć ci uczniowie, jak my dorośli nie 
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potrafimy rozwiązać takich problemów, to nie powinno mieć miejsca, dlatego bardzo proszę, aby ten temat raczej był rozpatrywany w zespole roboczym         z przedstawicielem rodziców, grona pedagogicznego, ale na spotkaniu roboczym.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Dziękuję bardzo pani Prezydent, pan Naczelnik Pawłowski, później radny Klimczak.       Andrzej Pawłowski – Naczelnik Wydziału Edukacji Usłyszałem kilka nieprawdziwych informacji i chciałem je od razu skorygować. Po pierwsze procedura podejmowania uchwały na 6 miesięcy przed rozpoczęciem nowego roku szkolnego dotyczy likwidacji lub przekształcenia szkoły, tutaj nie ma takiej sytuacji to po pierwsze. Jestem zaniepokojony brakiem elementarnej wiedzy przez pana Dyrektora i przez pana radnego Klimczaka, przedstawiciel Rady Rodziców mógł tego nie wiedzieć, a druga rzecz, osobiście dokładnie rok temu w czerwcu spotkałem się z rodzicami ówczesnego Zespołu Szkół nr 8, SP  nr 14, w czerwcu o tym rozmawialiśmy. Wcześniej rozmawiałem z panią Dyrektor SP nr 14 i z panią Dyrektor Zespołu Szkół Handlowych, ta sytuacja nie wymaga nowych dostosowań po względem Sanepidu, PPOŻ czy nadzoru budowlanego, to są budynki oświatowe i dalej taką funkcję będą pełniły, gdyby zmieniał się sposób użytkowania, wówczas potrzebne byłyby nowe opinie. Tak samo tutaj w Zespole Szkół nr 1 nie ma potrzeby, żeby były opracowywane nowe opinie pod względem dostosowywania, bo ta szkoła jest dostosowana i potwierdzam faktycznie macie Państwo rację, macie bardzo dobre warunki. Przez cały rok, obecny rok szkolny SP nr 14 i Zespół Szkół Handlowych funkcjonuje w dobrze zorganizowanej szkole. Wartością dodaną tego jest, że wielu nauczycieli Zespołu Szkół Handlowych uzupełnia etaty w SP nr 14, mogą w tym samym miejscu pracy wykonywać pełny etat swojego zatrudnienia, to jest wartość dodana akurat w tym przypadku. Pewnie niewielu z Państwa wie, ale takie rozmowy dotyczą też, toczą się obecnie pomiędzy Dyrektorem Szkoły Podstawowej nr 13 i Przedszkola nr 18, gdzie        w przedszkolu również mają być wykonywane prace, gdzie zakres prac uniemożliwi przebywanie dzieciom w tym budynku i tutaj też dyrektorzy bardzo dobrze współpracują próbują zgrać organizację przedszkola i szkoły. Około trzech tygodni poprosiłem pana Dyrektora Mochnacz i panią Dyrektor Gałuszkę, aby spotkali się i spróbowali opracować symulacje jak Szkoły 18, klasy od 4 do 8       i Zespół Szkół nr 1 mogłyby zafunkcjonować w budynku, taka była moja prośba    i cały czas taka jest, bo do dzisiaj nie otrzymałem informacji zwrotnej – Czy taka organizacja jest możliwa? Jeżeli tak, to w jakim zakresie. To są rzetelne informacje, na tym etapie nikt z rodziców nie informował, bo tak jak powiedziała pani Prezydent, nie jest podpisana umowa na inwestycje, dwa nie mieliśmy opracowanego projektu co nam zaproponować, bo byśmy się spotkali i nie mielibyśmy o czym rozmawiać, dlatego poprosiłem tylko dyrektorów                  o sporządzenie takiej symulacji organizacji dwóch szkół w jednym budynku. Dziękuję.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Dziękuję bardzo. Proszę panie radny Klimczak.  Szymon Klimczak – Radny RM Dziękuję panie Przewodniczący. Proszę Państwa przysłuchuję się tej debacie, prawdę mówiąc nie mogę wyjść z głębokiego szoku arogancji tutaj 
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prezentowanej. Proszę Państwa przyszli przedstawiciele społeczeństwa wyrażając w sposób demokratyczny, cywilizowany nie krzycząc, jak tutaj ktoś powiedział     z przedmówców moich, ale artykułując swoje argumenty bardzo ważkie wpływające na sposób kształcenia, ale i też planowanej do przeniesienia nieszczęsnej, bo naprawdę współczuję pani Dyrektor i społeczności tej szkoły. Proszę Państwa debata miała dotyczyć ogólnie sytuacji związanej z edukacją      w mieście no i fajnie by było myślę, że koniecznie trzeba by było podyskutować, myślę, że właściwie byłoby za co podziękować wielu siedzącym tutaj dyrektorom i nauczycielom i rzeczywiście ja z tego miejsca dziękuję. Zrozumcie Państwo nie sposób tutaj uśmiechać się, mówić, że wszystko jest super, bo u Państwa pewnie w wielu szkołach jest super i to doceniamy naprawdę, Państwa praca jest widziana na forum Rady Miasta nieczęsto możemy podziękować, ale naprawdę jest za co, więc dziękujemy, no ale w sytuacji kiedy mamy taki pożar, musimy go gasić po raz kolejny, ja jestem strażakiem, to może łatwiej mi to tak idzie, ale wiedzcie Państwo, że to już jest kolejny pożar dotyczący edukacji i czuję ogromny zawód, że pani Prezydent jako osoba, która była nauczycielem, była dyrektorem jeszcze w edukacji specjalnej, jednak nie ma tej wrażliwości             w zakresie edukacji, a nawet jeszcze podgrzewa emocje, bo to nie jest tylko Państwa odosobniony przypadek, mogę tutaj powiedzieć o szkole, przepraszam Przedszkolu Specjalnym, Zespole Szkół nr 9, Zespole Szkół nr 10, właśnie Domu Nauki i Rehabilitacji o co wielokrotnie pytałem, milion interpelacji wstecz, ale proszę Państwa po co to wszystko? Muszę Państwu zwrócić uwagę, że mieliśmy Sesję Nadzwyczajną poświęconą akurat wtedy edukacji w mieście w związku z tą reformą, w związku z tymi hasłami, które padały na nieszczęście tutaj od pani Prezydent, że dojdzie do zwolnień etatów wśród nauczycieli i wśród Państwa w sposób naturalny, odruchowy element obronny zadziałał, przerażenie, zresztą sam byłem przerażony sytuacją, bo jakieś minimum empatii w sobie mam            i potrafię poczuć to co Państwo czuli i co się okazuje nie wiem czy Państwo słyszeli miedzy wierszami, 18 etatów więcej będzie w przyszłym roku, no i znowu było straszenie wskazuję Państwu na sposób zmiany. Proszę Państwa do edukacji musimy podchodzić globalnie, musimy patrzeć z perspektywy całego miasta,       a nie załatwiania jakiś pojedynczych interesów, bo to nie o to chodzi, żeby wywoływać kolejne pożary, kolejne protesty, kolejne niepokoje społeczne, naprawdę nie tędy droga. Smuci mnie, że tutaj w przypadku Zespołu Szkół nr 1, pani Prezydent używa argumentu siły, a nie siły argumentów, a to jest diametralna różnica. Myślę, że to też powinien być dobry przykład i lekcja dla młodych ludzi, jak nie prowadzić debat.  Brawa z sali.  Szymon Klimczak – Radny RM  Proszę Państwa, ja bym chciał, żebyśmy nie przekonywali tutaj, że to rozwiązanie jest słuszne, ale jak tu się przekonywać, jak wokół tyle obaw, tyle haseł i pada wykonać, nie dyskutować, ale wykonać i padają słowa w kierunku pana Dyrektora, który mówię, zrobił to bardzo zręcznie i dyplomatycznie, chyba niczym pani Prezydent nie urągał, a pani mówi, że stracił pani zaufanie publiczne, no naprawdę proszę rozważyć słowa, bo jest pani dla tego pana pracodawcą, nie wiem co pan Dyrektor ma sobie myśleć, ale mam nadzieję, że tutaj wszyscy radni to słyszeli. Proszę Państwa - Dlaczego tak późno? To jest pytanie, które pada od zawsze. Pani Prezydent mówi, że w maju była informacja, bo w maju dostaliśmy decyzję o tym, że, tak to zrozumiałem, że Unia Europejska wesprze, dofinansuje przebudowę, czy generalny remont SP nr 18, no to proszę Państwa   
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w maju nie była informacja, w maju była decyzja, a informacja o tym, tak jak powiedziałem wcześniej byłaby w budżecie chociażby miasta ujęta, bo żeby dostać decyzję najpierw trzeba się o nią starać, napisać projekt, złożyć wniosek, czyli ktoś tutaj przewidywał takie działanie. Jakby tego było mało, to nim się złoży swój akces i wyciągnie rękę po pieniądze unijne, musi być ogłoszony wcześniej konkurs, jakieś założenie tego konkursu, a pani Prezydent jeszcze się podkłada na koniec i mówi, że takie propozycje składaliśmy w 2015, 2016,         w 2017, chwała jej za to pani Prezydent, chwała pani za to, no ale skoro już Państwo wtedy hipotetycznie dopuszczali taką możliwość, dlaczego wtedy nie powstał taki plan co zrobimy z ”kukułczym jajem” SP nr 18, tak jak mówię, bardzo współczuje tej szkole i bardzo mi jest przykro, że musimy ciągnąć się tymi dziećmi, przerzucać jak worek kartofli. Ja ze swojej strony tutaj deklaruję, że tutaj chętnie pomożemy. Oczywiście może ze statystyk pani Prezydent,           z pozycji tutaj fotela i biurka prezydenckiego wygląda tutaj, że ta szkoła rzeczywiście ma najlepsze warunki, a ona naprawdę daleko od urzędu nie jest, warto może pójść, wizytować, zobaczyć i sprawdzić jak to w rzeczywistości wygląda, bo wydaje mi się, że na miejscu było dużo lepiej i więcej widać. Kolejna rzecz, tutaj mówiono, że to najbardziej pasująca z punktu widzenia statystyk szkoła, z punktu tego zapełnienia, a czy ktoś rozważał, czy to musi być na pewno szkoła, wcześniej słyszałem dom sołecki, na początku innej szkoły, bo też wydaje mi się, chyba, że się mylę, prosiłbym tutaj o wypowiedź przedstawiciela SP nr 18, myślę, że rodzicom i tym uczniom też się nie uśmiecha aż z Szerokiej przyjechać tutaj. Co innego jest dojeżdżanie do szkoły średniej, bo chodziłem do Jedynki       i miałem kolegów z Szerokiej, Boryni, ale czym, innym jest dla dziecka                z podstawówki taka wyprawa, bo to jest wyprawa przez miasto. Także też myślę, że powinniśmy to wziąć pod uwagę i rozważyć inną, alternatywną propozycję, poza tym wydaje mi się jak już wytykamy sobie odrabianie lekcji to może pani Prezydent powinna przyjść dzisiaj do Rady Miasta, do nauczycieli, do uczniów tutaj szkoły i zaproponować kilka alternatywnych rozwiązań, a propo odrabiania lekcji. Proszę Państwa ja chciałbym ze swojej strony i proszę tutaj radnych          o poparcie, bo myślę, że sytuacja jest na tyle poważna i nie widzę tutaj szans       i inicjatywy ze strony pani Prezydent , która jest dysponentem tutaj Urzędu Miasta w aspekcie mówię ogarniania spraw edukacyjnych ogólnie mówiąc, aby złożyć wniosek do Rady Miasta o odbycie pilnego posiedzenia Komisji Edukacji      i Polityki Społecznej poświęcony tematowi znalezienia właściwego, godnego na miarę możliwości tej całej sytuacji, tego remontu adekwatnego miejsca dla Szkoły Podstawowej nr 18. Bardzo proszę o zanotowanie tutaj Biuro Rady takiego wniosku panie Przewodniczący i poddanie go nie wiem czy teraz, na sam koniec pod głosowanie, wedle uznania. Dziękuję bardzo.                              Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Dziękuję panie radny, pani Maryniak bardzo proszę.  Lucyna Maryniak – Radna RM Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. My wiemy jak pan Klimczak i jak pan radny Tadeusz Sławik umie wykorzystać widownię. My tych panów znamy już       z poprzednich kadencji, a ponieważ jesteśmy w okresie przedwyborczym, więc cóż za problem pomieszać dwa tematy - Środowiskowy Dom Samopomocy         z waszym  problemem, bo to jest problem my to rozumiemy.  Głos z sali Pani nas obraża w tej chwili. 
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  Lucyna Maryniak – Radna RM Jeżeli pan poucza nas radnych, proponuje pan rozwiązania, a dzisiaj przy swoim pierwszym wystąpieniu pan nam nic nie proponuje, natomiast dziwi mnie fakt, że pan jest zawsze tam, gdzie pan jest najbardziej potrzebny, a więc tak budynek szpitala, hotelu miasto ma kupić do remontu od Urzędu Marszałkowskiego.  Głos z sali Ja protestuję.  Lucyna Maryniak – Radna RM Jak pan w interpelacji mówił o inwestycji zakończonej, że brakuje tam sali gimnastycznej, to panie Tadeuszu z wielkim szacunkiem po sąsiedzku jest szkoła w której pracowałam imieniem Kukuczki, to jest ta właśnie szkoła o której pani Prezydent mówi, że dzieci przejdą, z jej szkoły gdzie były nawet niedostosowane drzwi dla dzieci niepełnosprawnych i dziwię się panie Klimczak, że pan tu dzisiaj się zastanawiał w swojej pierwszej interpelacji.     Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Pani Lucynko proszę nie kierować ...  Lucyna Maryniak – Radna RM No zaraz, ale jeżeli pan Klimczak Państwu obiecuje, znowu jest cudownym rozwiązaniem na problemy w mieście. Proszę Państwa nie wierzcie mu. Poszukajcie takich ludzi i takich rozwiązań, którzy są konkretni, pan Naczelnik      i to co mówi pani Prezydent. Dlaczego wy nie chcecie słuchać tego co pani Prezydent merytorycznie przedstawia.  Głos z sali Bo to nie jest dla naszego dobra.   Lucyna Maryniak – Radna RM Bo Państwo to co powiedziała pani Prezydent traktujecie swoją szkołę, ale dziś będziecie mieć takie warunki, że nie było boisk, a teraz je macie, czy ta Rada nie pomogła, bo my jesteśmy kilka kadencji tutaj.  Głos z sali Boiska są dla całej społeczności.   Lucyna Maryniak – Radna RM Proszę pani, dlaczego takie szumne hasła? Wszystkie dzieci są nasze, to jest przyszłość narodu, a kiedy przychodzi do merytorycznych rozmów, to tak jak słucham, bo o tej sytuacji, o tej karteczce, którą dzisiaj żeście nam rozdali, to myśmy się dowiedzieli dzisiaj. Ja słucham pani Prezydent, która mówi i pan Naczelnik mówi, że nie ma takich przepisów, że na pół roku musicie Państwo wiedzieć o zmianach, bo nawet urzędnicy z wieloletnią praktyką o tym nie wiedzieli, także jeżeli Państwo chcecie wierzyć panu Klimczakowi, że pani Prezydent lub my załatwiamy prywatne interesy to ja Państwu współczuję.     Szymon Klimczak – Radny RM Ja nie powiedziałem tak.  
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Lucyna Maryniak – Radna RM Z tej mównicy pan powiedział, że są załatwiane prywatne interesy.  Szymon Klimczak – Radny RM Interesy, a nie prywatne interesy.  Lucyna Maryniak – Radna RM Dobrze, możemy cofnąć i dowiemy się, ja wiem tylko tyle, że pan jest cudownym aktorem, a sprawa jest trudna i jeżeli, proszę Państwa nawet tym dzisiejszym tutaj obecnością czy Państwo coś załatwicie?     Głos z sali Pani tym bardziej nie załatwi.  Lucyna Maryniak – Radna RM To co mówił pan Prezydent, co mówiła pani Prezydent, pan Naczelnik.  Głos z sali To jest przykład dla młodzieży.  Lucyna Maryniak – Radna RM Siądźcie w małym gronie.    Brawa na sali.  Lucyna Maryniak – Radna RM A nie będziecie robić sobie kampanię wyborczą panie radny jeden i drugi.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Dziękuję.   Głos z sali Ale to pani tutaj szuka uwagi.   Głos z sali Nas jako rodziców obrażanie pana radnego to jest sposób.   Brawa na sali.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Proszę Państwa pan Andrzej, pani Iwona, pani Prezydent i zamykam dyskusję, proszę bardzo.  Głos z sali Ela jeszcze.  Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. To nie tylko wy Państwo, rodzice jesteście zaskakiwani, my już przez 4 lata jesteśmy zaskakiwani w tej Radzie Miasta, nie ma żadnej koncepcji. Pani tutaj ma pretensję do młodzieży, która tu przyszła, a proszę sobie przypomnieć jak były dzieci niepełnosprawne przyprowadzone, kibice, tak. Za czyją namową byli kibice przyprowadzani do sali 
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obrad? Ja sobie to przypominam dokładnie i proszę Państwa teraz stawiamy        w ten sposób, takie zachowanie i postępowanie ze strony pani Prezydent powoduje, w jaki sposób mają się czuć dzieci, rodzice, cała społeczność Szkoły Podstawowej nr 18. Ci rodzice tutaj, uczniowie i nauczyciele bronią swojej szkoły, bo chcieliby mieć normalne warunki i ta szkoła jest nie po raz pierwszy atakowana. Brawa na sali.      Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę Państwa jest bardzo proste wyjście. To nie jest tak, że pani Prezydent nagle w maju dowiedziała się, że będzie remontowana szkoła. My mieliśmy plan, informacje, że w pierwszej kolejności ma być robiona Szkoła Podstawowa nr 17, już mówiono od 3 lat, proszę Państwa, czyli 3 lata mieliśmy na to, żeby przygotować wariant, a jest taka możliwość, ale też trzeba myśleć proszę Państwa. Jest szkoła na ulicy Kaszubskiej, naprawdę nie wymaga dużych nakładów finansowych, żeby zrobić parter i dać możliwość …  Brawa na sali.  Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tam proszę Państwa jest sala gimnastyczna, tam jest proszę Państwa stołówka, ale to trzeba zainwestować, pani Prezydent już od 3 lat mówiła o wszelkiego rodzaju termomodernizacji i było wiadomo od 3 lat, że tą młodzież trzeba na czas remontu gdziekolwiek przesunąć i teraz trzeba było pomyśleć. My teraz będziemy kupować pustostan od PEC-u. Czy te środki finansowe nie można byłoby przeznaczyć na jakąś szkołę, która jest pustostanem? Wiemy, że ten proces nie zakończy się w ciągu 3, 4 lat, ten proces będzie trwał dłużej i tu jest okazja wykorzystać ten pustostan, tę szkołę do tego, żeby nie zmuszać do tego, że powstaną konflikty w mieście pomiędzy szkołami, nauczycielami itd., a pani do tego doprowadza.  Brawa na sali.       Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę Państwa najgorsze jest to, że jeżeli radny zainteresuje się tematem i idzie w tym temacie, chce pomóc społeczeństwu, to jest właśnie tak jak przed chwilą był atakowany i tak często jest właśnie na tej Radzie.  Brawa na sali.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Dziękuję bardzo. Pani Rosińska, pani Ela Siwiec później.  Iwona Rosińska – Radna RM Panie Przewodniczący, panie Pośle, Pani Prezydent, szanowni nauczyciele, uczniowie, szanowna Rado. Trudno mi się wypowiadać, bardzo rzadko stoję na tej mównicy, jestem człowiekiem czynu, jest mi czasem trudno się wypowiedzieć, wolę działania, ale w tej sytuacji stoję tutaj nie tylko jako radna, stoję również jako rodzic dziecka z Zespołu Szkół nr 1. Zanim przejdę tutaj do informacji chciałabym również powiedzieć taką linię obrony dla pana Dyrektora. Nie wierzę, że pan Dyrektor zwołał tych uczniów, żeby przyszli, żeby tutaj protestowali, to nie jest w geście pana Dyrektora takie działanie, żadnego dyrektora na pewno    
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w naszym Jastrzębiu, żeby sprowadzać dzieci po to, żeby słuchały naszych tutaj kłótni, oni są zaniepokojeni tutaj sytuacją i po to tutaj przyszli, żeby posłuchać, co my dorośli ludzie podejmiemy jaką decyzje, dla nich dobrą, dla nas jako rodziców, dla dyrektorów. Jest mi przykro również ze względu na sytuację Szkoły Podstawowej nr 18. Bardzo bym chciała, żeby ci uczniowie uczyli się w takich warunkach jak do tej pory ma teraz Zespół Szkół nr 1, o jednozmianowości mówiła pani Minister Edukacji Narodowej i Ministerstwo, w Zespole Szkół nr 1, nie będzie to możliwe od września, jest to połączenie jakby 3 szkół, szkoła podstawowa, gimnazjum, gdzie będzie jeszcze 7 klas gimnazjalnych i liceum. Od września nowy rok szkolny, będą egzaminy gimnazjalne, będą egzaminy maturalne, będzie egzamin 8 klasisty, zobaczcie Państwo jak plan ułożyć, jak zorganizować rok szkolny, żeby uczniowie chodzili do tej szkoły, żeby nie było tych wolnych dni, to jest naprawdę, to trzeba, dlatego prosiłabym, żeby pochylić się nad tą ciężką sytuacją i mówię, nie tylko jako radna, jako rodzic. Chciałabym, aby uczniowie szkoły podstawowej mieli takie same warunki. Mówił tutaj pan radny o Szkole Podstawowej nr 7 na ulicy Kaszubskiej, jest jeszcze Szkoła Podstawowa nr 13, gdzie jest mało oddziałów również jest to po drodze. Brawa na sali.  Iwona Rosińska – Radna RM Czy po drugiej stronie Szkoła Podstawowa nr 13, to tyle. Dziękuję, przepraszam za emocje.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Dziękuję bardzo.   Brawa na sali.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Pani radna Elżbieta Siwiec, bardzo proszę.  Elżbieta Siwiec – Radna RM Dziękuję panie Przewodniczący, ja nie będę wychodziła na środek. Zacznę od tego, że zwrócę się do uczniów, ponieważ z zawodu jestem nauczycielem chcę powiedzieć, że bardzo was przepraszam za tą sytuację, która tutaj ma miejsce. Wy jutro odbieracie świadectwa, powinniście cieszyć się wakacjami, bo cały rok na nie pracowaliście, a my dorośli nie powinniśmy dopuścić do takich sytuacji.    2 godziny temu, 2,5 skończyła się uroczysta sesja, która była poświęcona urodzinom Miasta 55 lat i na tej sesji słyszałam taką deklarację, potencjałem naszego miasta są jego mieszkańcy, liczymy się z ich głosem, to oni współdecydują o naszych działaniach i właśnie mam obraz, właśnie mam obraz, który jest zaprzeczeniem tych słów, bo problem na pewno nie zrodził się dzisiaj. W momencie kiedy była sesja, komisja i wprowadzana była reforma oświaty, nauczyciele z Zespołu Szkół nr 1, byli zatroskani o swój los i wtedy powiedzieliśmy im, że sprawę muszą wziąć w swoje ręce, bo szkoła jest instytucją świadczącą usługi i od jakości tych usług, albo będą mieli uczniów, albo nie. I teraz słyszymy z ust jednej pań nauczycielek, Lucynki, która mówi o tym, jak bardzo zadbali o ofertę edukacyjną dla swoich uczniów. Zadbali, sprężyli się, chcą kształcić młodzież na najwyższych szczeblach edukacyjnych, bo od tego, myśmy im wtedy powiedzieli zależy los ich szkoły i dzisiaj im na to nie pozwolimy, bo dzisiaj im wprowadzimy drugą placówkę, a przecież jeśli ktoś uważnie słuchał wystąpienia pani magister Busse to wiedział z jaką ofertą 
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edukacyjną ta placówka otwiera się na uczniów. Później mówimy, że w skali województwa to Jastrzębie osiągnęło takie wyniki, że w skali kraju to takie          i dlaczego tak jest, no właśnie dlatego. Dziękuję.      Brawa na sali.     Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Bardzo proszę panie Tadeuszu.  Tadeusz Sławik – Radny RM Panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Sala posiedzeń Rady Miasta, organu stanowiącego, uchwałodawczego, to miejsce wymiany poglądów, opinii, stanowisk, rzetelnej, merytorycznej dyskusji, nie ma miejsca na hasła - was tu nie powinno być, właśnie powinniście być i dziękuję, że jesteście szanowni Państwo. Nie boimy się żadnych trudnych dyskusji, ja nie obrażam się na inne stanowiska, ma je prawo każdy radny zaprezentować, nie tylko w wydaniu pani radnej Lucyny Maryniak. Nie mam w zwyczaju odnosić się do wypowiedzi radnych, wiecie o tym Państwo dobrze, natomiast jest pewien poziom minimum, który winien być tu prezentowany i pani ośmiesza tę Radę Miasta. Szymon Klimczak jest pierwszą kadencję radnym, co do mojej osoby, może pani się wyrażać, tyle sprostowania. Przechodząc do meritum szanowni Państwo, pani Prezydent tutaj pouczała chyba wszystkich jak nauczyciel, że ktoś nie zdał egzaminu, pani Prezydent, ja myślę, że pani nie zdała egzaminu z zarządzania obejmując funkcję Prezydenta Miasta winna pani potrafić zarządzać. Dlaczego taką tezę stawiam? Ano dlatego, że tą sytuację można było dawno przewiedzieć, skoro parę lat temu było wiadomo, że w Szerokiej będzie to przedsięwzięcie remontowe, wiadomo, w pozostałych dwóch budynkach, to minimum umiejętności zarządzania polega na tym, żeby przewidzieć tą sytuację i wskazać nawet wariantowo jedno rozwiązanie i to ma być rozpracowane z rocznym, dwuletnim wyprzedzeniem pani Prezydent, tak się robi w biznesie, tak się robi    w gospodarce, w tym urzędzie tak się nie robi, w tej kadencji. Jestem radnym wielu kadencji, wiele było narzekań na poprzednie władze, ale pamiętam sprawę edukacji, to były zawsze trudne dyskusje, w sprawie wygaszania szkół, bo tak to było, różnie to było nazywane, to trwało rok, dwa, trzy po to, żeby wybrać takie rozwiązanie, aby było najmniej uciążliwe dla wszystkich, aby uczniowie znaleźli miejsce w innej szkole, aby zachować etaty nauczycielskie i tak to się działo. Nie będę tutaj wymieniał poszczególnych placówek, był jeden model zarządzania, myślę, że całkiem fajny, tu jest inny model zarządzania, nieprzewidywalność. Ile razy spotkaliśmy się pani Prezydent z innymi koncepcjami, co miesiąc inne stanowisko. Zaczęliśmy w tej kadencji od szkolnictwa specjalnego. Najpierw jest jedna koncepcja, druga, trzecia. Zaczęliśmy prosić o stanowiska na piśmie, bo nie wiem, które jest aktualnie obowiązujące, może pojutrze będzie jeszcze inne stanowisko, wiecie to jest ta sytuacja jest odzwierciedleniem pani sposobu myślenia, nie przygotowania tego co było wiadome od dawna i tej sytuacji by nie było gdyby pewne zasady sztuki zarządzania zostały wprowadzone w życie, a tak społeczność szkoły jest ... a pan Dyrektor nie wiem dlaczego jest tak mocno atakowany, co ma zrobić pan Dyrektor, winien reprezentować szkołę                   i reprezentuje bardzo dobrze.                        Brawa na sali.   
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Tadeusz Sławik – Radny RM I jest niewątpliwie w bardzo trudnej sytuacji, to samo nauczyciele. Pytanie wychowawcy młodzieży. Jakie idee mają przekazać młodzieży? Idee, wartości? Przekonań? Jakich uczciwości, sprawiedliwości czy takiej zmienności, bo zmienia się koncepcja co drugi dzień, charaktery są ukształtowane myślę właściwie i z tej trudnej dyskusji chciałbym, żeby wszyscy wyciągnęli lekcję, pani Prezydent wyszła, chciałbym i tego będę oczekiwał w dalszej dyskusji. Zostały zaprezentowane informacje dotyczące pozostałych remontów, jak przewiduje się dzieci ze szkoły i gdzie się  znajdą, następnej szkoły, która ma być remontowana. To można zrobić z rocznym, dwuletnim wyprzedzeniem, nic nie stoi na przeszkodzie, bo jak ktoś wspomniał …     Brawa na sali.  Tadeusz Sławik – Radny RM Te zmiany przecież były przynajmniej w tym budżecie miasta zapisane. Tu jeszcze jedna rzecz się kłania szanowni Państwo. Oczekiwaliśmy w tej kadencji harmonogramu remontów szkół. Dlaczego to tak ważne? Bo to pokazuje jaki jest plan władzy miasta. Ten harmonogram powinien być bardzo mocno skonsultowany ze środowiskiem, z możliwościami miasta i gdyby taki harmonogram, był wtedy było wszystko oczywiste z wyprzedzeniem 4 letnim. Jeśli Niemcy planują coś w gospodarce, to z takim wyprzedzeniem jako przedsiębiorcy wiedzą co będzie za rok, za dwa. W Jastrzębiu brakuje tego zorganizowanego działania. Także ja myślę, że dobrze, że się spotykamy, ale oczywiście będą emocje, my się nie musimy na siebie obrażać, ja przyjmuję         i inne argumenty, natomiast chciałbym, aby tu wybrać dobre rozwiązanie, jest bardzo późno, oby emocje nie wzięły górę i myślę, że jest potrzebna, wręcz niezbędna alternatywa, alternatywne rozwiązanie. Skoro coś się zawaliło, to teraz trzeba wyjść z twarzą, mieć umiejętność słuchania i nie obrażania się mówiąc inaczej, to jest istota dyskusji i bardzo bym chciał, aby to rozwiązanie zostało również Radzie Miasta zaprezentowane. Dziękuję bardzo.          Brawa na sali.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Dziękuję bardzo, pan radny Woźniak.  Stefan Woźniak – Radny RM Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, szanowni Państwo radni. Trzy miesiące temu składałem interpelację odnośnie remontu Szkoły nr 18 w Szerokiej, bo jestem radnym z Szerokiej i składałem taką interpelację i proszę Państwa dostałem odpowiedź, że Szkoła nr 18 będzie remontowana w późniejszym terminie, bo nie ma funduszy. Taką odpowiedź dostałem od pani Prezydent, skserowałem, dałem mojej Dyrektorce w Szerokiej, pani Dyrektor ze szkoły          i taka była odpowiedź. Także myśmy się w ogóle nie nastawiali na temat remontu Szkoły nr 18, natomiast no na dzień dzisiejszy jest sprawa ... szkoły. Dziękuję.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Dziękuję bardzo, panie Prezydencie Foksowicz.        Urszula Sobik – Radna RM Ja na temat tej Boryni. Dobrze?   
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 Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  To panie Romku, bardzo proszę tutaj ostatnią radną wysłuchamy.  Urszula Sobik – Radna RM Szanowni Państwo jestem przedstawicielem Boryni, tej szkoły, która kończy remont w tej chwili. Czekaliśmy na ten remont nie wiem, chyba około 10 lat. Były składane wnioski unijne i całą resztę, więc to co mówi pan Stefan, że 4 miesiące temu nie było pieniędzy, to też nie jest tak do końca, bo myśmy też do końca czekali na pieniądze, doszła do tego reforma i znowu był ten remont zagrożony, bo trzeba było zmienić wszystkie nazwy, bo to był Zespół Szkół, a weszły zmiany i znowu rodzice truchleli, czy to będzie zrobione i wiecie Państwo, szkoda mi tutaj najbardziej tych ..., bo jesteśmy szkołą peryferyjną. Wszystkie szkoły                 w Jastrzębiu mają po 30, 50 lat, one wszystkie po kolei wymagają termomodernizacji, jedne są już robione, jedne dopiero będą robione. Szeroka też jest szkołą peryferyjną, my nie dość, że mamy bardzo daleko, nasze dzieci były dowożone i największym lękiem dla rodziców było to, że te dzieci będą wożone 7:10, 8:10, 9:10, ponad 10 kilometrów tutaj do Handlówki i to było największą obawą, nigdy nie spotkaliśmy się, żeby rodzice Handlówki przyszli       i żeby to był problem, nie wiem do jakiego stopnia jest to problem, ja życzę, tej Szkole 18, aby udało im się zrobić ten remont, żeby z takim spokojem … się wszyscy o tym remoncie. Dzieci I-III, czyli jedna klasa I i dwie III, to co było tutaj mówione uczą się w Domu Sołeckim, to są pomieszczenia 4x6, dwa, hol, są toalety, ale wszyscy i rodzice, nauczyciele, pomagam, działam w kole gospodyń, wszyscy robiliśmy wszystko, żeby te małe dzieci się dobrze czuły, żeby nie musiały dojeżdżać, bo dla tak małych dzieci jest to problem i kolejny raz mówię nigdy przez cały rok nie spotkaliśmy się, aby ktokolwiek z tej szkoły handlowej powiedział coś złego w stosunku na nasze dzieci, albo nasze dzieci w stosunku do tamtych dzieci i dlatego dla naszej szkoły peryferyjnej, to był bardzo duży wysiłek i lęk, bo czasami do VIII klasy dzieci nie jeżdżą same autobusem. Tutaj były złożone, byli zaangażowani nauczyciele i wszystko super zagrało, więc ja nie wiem czy ja was rozumiem, że zorganizowaliście z powodu reformy tą szkołę, żeby ona nie ponosiła niepotrzebnych kosztów, czyli wszystkie zajęcia dodatkowe i wykorzystanie sal, ale to myśmy tutaj na spokojnie. Jeśli naprawdę dla was to jest takim obciążeniem, to pomyślmy nad tym, żeby to było w innej szkole,         z wyliczeń wynika, że u was jest najwięcej luzu i nie wiem dlaczego …     Głos z sali Jakiego luzu?                 Urszula Sobik – Radna RM Ja mówię, z wyliczeń, nie byłam w tej szkole, nie mogę powiedzieć, jedynie mogę powiedzieć, że obawy były z naszej strony tak samo jak, liczę, na pewno obawy są i też mieliśmy to co powiedział pan … Myśmy mieli pierwsze spotkanie początek czerwca, nie wiedzieliśmy dokładnie jak będą dzieci wożone, gdzie, jakie będą przystanki, dopiero w trakcie pisaliśmy prośbę o zgodę na zatrzymywanie autobusów, bo dzieci nie mogły wysiadać przy szkole, tylko musiały dalej iść, czasem w deszczu, że sytuacja naprawdę była dziwna, ale przeżyliśmy to i mamy, za chwilę będziemy mieli super odremontowaną szkołę, po ponad 30 latach i nowe przedszkole, co poprzednie przedszkole było ... stropami co jest zagrożeniem życia i tutaj życzę Szkole 18 ...       
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Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę Państwa.  Urszula Sobik – Radna RM Stoję w obronie tej Osiemnastki, oby im naprawdę się udało, żeby jak najszybciej ten remont się rozpoczął, ale w bardzo spokojnych warunkach i tego życzę wszystkim, oby nam się udało dojść tutaj do porozumienia do której szkoły         w całości, bo nie można szkoły rozdzielić, można rozdzielić małe dzieci, ale nie można rozdzielić całej reszty dzieci. Dziękuję bardzo.     Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Dziękuję bardzo, jeszcze radna Toborowicz, Komisja Edukacji.  Anna Toborowicz – Radna RM Szanowni Państwo. Chcę ostudzić emocje. Dzisiaj dowiedziałam się o takim zamiarze i myślę tak, żeby te obawy wasze, troszeczkę prawda ostudzić, ja dodatkowo poproszę radnych Komisji Edukacji i Polityki Społecznej na dodatkowe posiedzenie i zapraszam dyrekcję, nauczycieli i rodziców, przedstawicieli oczywiście, ustalimy termin, otrzymacie oczywiście informacje do szkół i myślę tak, powiem krótko o szkole w Szerokiej. Ja jestem już trzecią kadencją w Radzie Miasta. Od dłuższego czasu składaliśmy wnioski na remont generalny SP nr 18. Udało nam się wyremontować mały budynek gdzie w tej chwili funkcjonuje nauczanie początkowe i też nam bardzo zależy, żeby ta szkoła była remontowana. Patrząc na Zespół Szkół nr 1, przysłuchując się dyskusji, to rzeczywiście ja wywnioskowałam, że nie ma miejsca, skoro nie ma miejsca to spotkajmy się i z panią Prezydent, rozważmy prawda, będziemy brać różne budynki pod uwagę, bo tutaj dzisiaj na pewno tego problemu nie rozwiążemy, to ja tylko tyle jeśli chodzi o moją komisję. Ustalimy termin.         Brawa na sali.  Anna Toborowicz – Radna RM Spokojnie przedyskutujemy.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Bardzo dziękuję pani Przewodnicząca, bardzo dobry pomysł, proszę bardzo jeszcze pani Bernadeta Magiera.  Bernadeta Magiera – Radna RM Panie Przewodniczący, pani Prezydent, szanowni Państwo. Myślę, że brakuje tutaj w tej dyskusji jednego, brakuje empatii. Pomyślcie Państwo jak czują się rodzice dzieci z Osiemnastki, te dzieci też mają się prawo uczyć, mówiła przed chwilą, proszę mi nie przeszkadzać. Ja akurat pracuję w Szkole nr 4, która jest najpiękniejszą, najnowocześniejszą szkołą w całym mieście i też przeżywaliśmy bardzo trudne chwile. Moja koleżanka pani ****, wie ile przeżyliśmy trudności, jak może, moja koleżanka akurat nie pracuje z dziećmi małymi, więc nie zdaje sobie 
                                       **** Informacje zawarte w protokole podlegają ochronie na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  o dostępie do 
informacji publicznej (t. j. Dz. U. z 2018 r., poz. 1330) Zakres wyłączenia jawności: imię i nazwisko osoby wymienionej w protokole, wyłączenia jawności dokonano w interesie osoby wymienionej; Organ lub osoba dokonująca wyłączenia: Patrycja Dudzik   
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sprawy jak to wyglądało na Zdrojowej gdzie w takiej ciasnocie, mając szatnie na korytarzach, buty, bardzo trudno było nakarmić te dzieci, w małym pomieszczeniu były wydawane posiłki, ale wiedzieliśmy, że to się skończy, że to jest chwilowe. Ja myślę, że trzeba troszkę tej empatii z jednej i drugiej strony, pomyślcie o tych, którzy chcieliby do was przyjść, na chwilę, na jakiś czas, żeby po prostu kontynuować swoją naukę, jak oni się czują kiedy teraz oglądają może transmisję z tej sesji, czują się niechciani. Ja myślę, że najlepszym pomysłem będzie pomysł pani Przewodniczącej, żeby się jeszcze spotkać, dogadać szczegóły, ale pomyślcie o tym Państwo, że wszystkie dzieci są nasze.           Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Dziękuję bardzo, jeszcze Prezydent Foksowicz podtrzymuje swoje wystąpienie      i zamykamy proszę Państwa tę dyskusję.   Krzysztof Gadowski - Poseł na Sejm RP Ja jestem posłem i prosiłbym o głos.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tak, panie pośle oczywiście, że pan.  Roman Foksowicz – I Zastępca Prezydent Miasta  Dziękuję panie Przewodniczący, Pani Prezydent, szanowni Państwo. Brakuje mi    w całej tej dyskusji, takiej dyskusji właśnie, bo niestety w krasomówczych przemówieniach radnego Klimczaka, jest niestety manipulacja i kłamstwa.         Ja muszę się niestety bezpośrednio … Ja już powiem, ja odniosę się do tego. Przede wszystkim sposób rozpatrywania wniosków unijnych, sposób konstrukcji budżetu, zapisywanie w budżecie i Wieloletniej Prognozie Finansowej inwestycji, to wszystko, to jest ten pewien harmonogram prac nad inwestycjami, remontami szkół, przedszkoli i innych inwestycji, a przede wszystkim to jest zapis, jeżeli występujemy o środki unijne, to jest zapis, że może takie zdarzenie nastąpić.    My czekamy na rozpatrzenie wniosków o przyznanie środków unijnych na termomodernizację, na fotowoltaikę od dwóch lat. Ciągle przesuwane są terminy rozstrzygnięcia tych wniosków i to co pan radny Woźniak dostał odpowiedź cztery miesiące temu, to była prawda, bo cztery miesiące temu powiedziano nam, że rozpatrzenie wniosków nastąpi w miesiącu sierpniu, albo we wrześniu i nagle proszę Państwa i to trzeba mieć na uwadze, to jest w każdej sytuacji kiedy występuje dofinansowanie o środki unijne i tu jest brak elementarnej wiedzy na ten temat. Przychodzi nagle informacja w maju właśnie, konkursy zostały rozstrzygnięte, zostaliście przyznane i teraz organizujcie sobie prace na ten temat, niestety tak to wygląda i jak tu cokolwiek zaplanować w tym momencie.  Głos z sali Było powiedziane, że od 2015 były te wnioski.  Roman Foksowicz – I Zastępca Prezydent Miasta  Wnioski są …  Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę Państwa nie ma dyskusji, pozwólcie Państwo, żeby Wiceprezydent się wypowiadał do końca.             Roman Foksowicz – I Zastępca Prezydenta Miasta  Konkursy są sukcesywnie ogłaszane na kolejne działania i te wnioski są kolejno 
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przygotowywane, one nie są rozpatrywane w jednym czasie. Jest pewien okres czasu i później sprawdzane są oferty, znaczy wnioski finansowe, które składamy o dofinansowanie i chciałbym też zwrócić uwagę na to proszę Państwa, że mówienie o Kaszubskiej jako możliwości wykorzystania tej szkoły do przeniesienia tymczasowo do jakiejkolwiek innej szkoły na czas remontu, to też jest pewien absurd. Ta szkoła wymaga wielu, wielu nakładów finansowych, dużych pieniędzy na to, żeby przystosować, po to, żeby wejść tylko i tam przez jakiś czas mogłyby uczyć się dzieci. To nie jest tak jak się mówi, otwórzmy, tam nie trzeba wielkiego remontu, jest prawo budowlane, są przepisy sanitarne, są różne inne przepisy, które zabraniają do puszczenia kogokolwiek, kiedy budynek jest niedostosowany, więc mówienie o tym jest to też ta manipulacja. Wykorzystujemy nasze zasoby jakie mamy, tak, żeby było to jak najbardziej  korzystne, dla wszystkich i tutaj zabrakło trochę jeżeli informacja była w czerwcu o tym do pana Dyrektora, że trzeba zorganizować i dyrektorzy Szkoły 18              i Dyrektor Zespołu Szkół nr 1 mieli się spotkać i uzgodnić pewne rzeczy, to po co w tym momencie na etapie pewnych uzgodnień, po co rozniecać te pożary i tu nie ma gaszenia pożarów, tu nie ma panie radny, pan roznieca ten pożar cały czas, pan wznieca po to, żeby był ferment, żeby był szum, bo w tym momencie powiedzieć wszystko, oskarżyć o różne rzeczy i spokojnie kłamać ludziom w oczy i to są te kłamstwa, bo tak nie jest.             Szymon Klimczak – Radny RM Panie Prezydencie.  Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę nie dyskutować. Zakończył pan, panie Wiceprezydencie czy jeszcze nie?  Roman Foksowicz – I Zastępca Prezydenta Miasta  Dziękuję.   Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Panie Wiceprezydencie ja chciałem tylko przypomnieć, że szkoła na Kaszubskiej była kiedyś szkołą i pan w tej chwili twierdzi, że ta szkoła nie jest szkołą. Wystarczyłoby, aby Państwo czasami się od czasu do czasu z panią Prezydent pojechali po tych pustostanach, byście Państwo wiedzieli, bo my jako radni byliśmy tam, to nie jest tak, że my proszę Państwa strzelamy sobie z sufitu. Jeżeli Państwo kupujecie pustostany, a nie chcecie zagospodarować naszych pustostanów i Państwo dobrze wiecie, że będzie bardzo dużo szkół szło do termodernizacji, czyli trzeba zaplanować już wieloletni proces, możliwość dostosowania tej szkoły na to, żeby na ten moment remontów poszczególnych szkół te szkoły miały zapewniony byt i wtedy mają zapewniony byt                     z prawdziwego zdarzenia, bo jest sala gimnastyczna tak jak mówiłem, trzeba       w końcu zrobić tam boisko, bo jak mamy robić boiska, to mamy robić boiska dla wszystkich i niech pan nie opowiada takich rzeczy, że pan Klimczak wprowadza   w błąd. Państwo tylko wtedy kiedy mówi się prawdę, to Państwo mówicie, że wprowadzacie w błąd, manipulujemy, albo próbujemy sobie zdobyć jakiś kapitał, tak wcale nie ma panie Romanie.  Brawa na sali.   Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę pan poseł Gadowski. 
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 Roman Foksowicz – I Zastępca Prezydenta Miasta  Ja przepraszam, chciałem odpowiedzieć panie radny, Szkoła na Kaszubskiej jest wyłączona z użytkowania, panie Dyrektorze od ilu lat?  Głos z sali Od 5.   Roman Foksowicz – I Zastępca Prezydenta Miasta  Od 5 lat budynek został wyłączony z użytkowania, żeby dopuścić do użytkowania trzeba przejść całą procedurę budowlaną.   Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Mieliście Państwo tyle lat na to.   Brawa na sali.   Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Pan poseł Gadowski w pierwszej kolejności, a później oddam głos Państwu. Mam nadzieję, że pan w temacie.   Krzysztof Gadowski – Poseł na Sejm RP Pani Prezydent, szanowni radni, ale przede wszystkim drodzy uczniowie              i wspaniali nauczyciele. Ja wam chciałem pogratulować tego, że tu jesteście. Podziękować wam, że tu jesteście, ale z drugiej strony przeprosić za czas, który tu poświęcacie, przeprosić. Młodzież, tak jak ktoś powiedział wcześniej jutro odbiera świadectwa i chciałaby wiedzieć gdzie wróci i do jakiej szkoły i co będzie. Ja pamiętam rok temu, kiedy wchodziła reforma oświaty, wszyscy stawaliśmy na uszach, Państwo przede wszystkich, uczniowie też, w tej Radzie odbywały się dyskusje, wszyscy pracowali ciężko, rękawy mieliście wszyscy podkasane, pani Przewodnicząca Komisji Oświaty, szkoda, że jej nie ma w tej chwili, pracowała na okrągło w tym, żeby zbudować cały system szkolnictwa. Ja nie wiem, który radny uczestniczył, bo nie biorę w posiedzeniach Komisji udziału, ale padają takie słowa, że musimy zbudować cały system szkolnictwa oparty o wszystko. Państwo dzisiaj wsłuchujecie się w głos dyskusji, dyskusji, przepraszam, że to powiem przedwyborczej, nie chcę tego używać, bo o Państwa problemach, o waszych sprawach rozmawia się z wami i za pośrednictwem wielu osób. Dzisiaj pani Prezydent wywołała pana Dyrektora. Szkołę na zewnątrz reprezentuje dyrektor, jeśli nie, to zastępca, to są pierwsze osoby, z którymi rodzice, nauczyciele powinni się spotkać. Po wyczerpaniu tych informacji, albo i nie poinformowaniu pewno prosi się pana Naczelnika Oświaty na takie spotkanie z Państwem. Naprawdę na Państwa miejscu ja też czułbym się zaniepokojony, z braku informacji i tu mamy jakiś problem ze sobą, że osoba, która została wybrana na to stanowisku, nie wiem czy nie dopilnowała pewnych rzeczy, czy nie dostała do końca, w jakiś sposób z Państwem uzgodniony, nie wiem, trudno mi w tej chwili osądzać, ale taka dyskusja dzisiaj tocząca się z tej trybuny na której stoję czy pięknym i mądrym audytorium przed wyborami to jest świetna sprawa proszę Państwa, żeby przekazać pewną półprawdę, ja to biorę w cudzysłów nie obrażając moich przedmówców, którzy tu stawali na tej trybunie. Państwa dyskusja powinna się toczyć w Państwa szkole tak jak mówię, przy obecności       i cieszę, się, że pani Przewodnicząca Toborowicz zabrała jeden konkretny głos, 
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pierwszy, jedyny i praktycznie podający rękę Państwu. Zna się na oświacie, pracowała, była nauczycielem, była pedagogiem, od kilku lat kieruje tą Komisją Oświaty i kto jak kto, ale ta pani naprawdę rozumie tę oświatę. Padało tu, że ktoś jest pierwszą kadencję, chce naprawiać oświatę, dopiero ją skończył, był po drugiej stronie ktoś inny był już wcześniej, te słowa naprawdę nie budują naszego dialogu, nie posuwają Państwa sprawy do przodu, proszę mi wierzyć. Dziś uważam, że nie macie Państwo informacji, bo ta informacja jest skumulowana, ona gdzieś jest, tak jak pan Przewodniczący powiedział w roku 2014 otworzyła się perspektywa sięgnięcia po środki finansowe z Unii Europejskiej. Na koniec kadencji ubiegłej proszę zapytać siedzącego tam Wiceprezydenta ds. inwestycji, który przejmował dokumentacje i sprawy, jakie projekty leżały na tacy, od 14 do 15, kiedy trzeba było wnioski składać, kiedy trzeba było deklarować środki unijne. Bo dzisiaj proszę Państwa każda złotówka w tej ostatniej perspektywie, ta która może być przeznaczona, może być bardzo droga, to nie jest walka, to nie jest jakieś wielkie przedsięwzięcie, które można przerobić i konstruować, żeby tu z jakimś harmonogramem, jakimś, oczywiście, to jest ważne. Po pierwsze trzeba mieć projekt, a później trzeba cały czas pilnować w Urzędzie Marszałkowskim, żeby ten nasz projekt pojawił się. Ja dziękuję za to, że udało się te pieniądze przeznaczyć na pewne szkoły, że są kolejne, w następnej kolejności, które to wezmą. Nam może prosto, bo nie mamy tej informacji, Państwa zawodem jest edukacja i świetnie to robicie i nikt nie stanie przy Państwie, żeby na ten temat dyskutować, bo macie wspaniałe sukcesy. Podobało mi się tu wystąpienie pana Dyrektora w części merytorycznej dotyczącej szkoły i atrakcyjności oferty, właściwy trop i nie wyobrażam sobie, żeby tego kroku pani Prezydent nie poparła, ale słowo empatia też padło na tej sali. Każdy z nas przeprowadzając w domu remont jest narażony przynajmniej przez pewien okres czasu na niedogodności. Ja nie wiem czy w waszej szkole, ale dzisiaj wiemy czy dojdzie do dyskusji, chociaż można powiedzieć, czy już dzisiaj są wszystkie te wartości, wszystkie informacje, które można dopinać, bo ja się pytam, skoro Państwo macie informacje od maja, czemu żaden radny nie pytał    o ten temat, czemu żaden radny nie przeszedł do pani Przewodniczącej Komisji Oświaty i prosił o przedstawienie wariantów, prosił o przedstawienie tej zmianowości w szkołach, ona jest różna, Państwo macie rację. Likwidacja gimnazjów, przyjęcie szkoły podstawowej spowodowało wielkie zamieszanie i też dowiedzieliśmy się wie pan o tym, kiedy była likwidacja gimnazjów, nagle trzeba było szukać pieniędzy, wszyscy żeśmy to udźwignęli. Ja mam nadzieję, że również to udźwigniecie, tylko zrozumcie jedno, ja nie znam tych cyfr, dat, które tu padały, pan Naczelnik pewno dysponuje pełną informacją, pan Wiceprezydent, który zajmuje się tymi rewoltami, to nie jest problem, problem jest taki, że brak komunikacji i wtedy żaden radny nie przyszedł i nie mówił – To pani Przewodnicząca zorganizujmy posiedzenie Komisji, bo mamy taki temat do omówienia, żebyśmy się zderzyli z różnymi propozycjami. Ktoś tu mówi, że jest inna szkoła, gdzie jest mniej osób, gdzie ta zmianowość jest inna, to przymierzmy tą propozycję do tej szkoły, do tamtej szkoły, zmierzmy to, zderzmy to, pokażmy to Radzie Pedagogicznej, pokażmy to rodzicom, jak trzeba to idźmy do młodzieży tak. To jest przyszłość naszego miasta. Tak, to prawda, że dzisiaj pani Prezydent o was wspomniała, to są jedyne słowa, które padają                   w  niektórych sytuacjach podczas uroczystych sesji, które warto wyłapać i dzisiaj manewrowanie czy to pani Prezydent, czy to nie pani Prezydent. Ja mam pytanie do pedagogów – Czy Państwo jako pedagodzy deptalibyście, niszczylibyście szkołę? Pani Prezydent jest pedagogiem, dotknęła jednej, chyba                        z najtrudniejszych szkół specjalnej, czy tam nie ma empatii? Czy nie rozumie 
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oświaty? Czy radny, który skończył szkołę nie wiem jaką, dziś ma prawo dyskutować i obrażać Prezydenta tego miasta? Może prosić o to.  Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Ma prawo dyskutować panie pośle i proszę nie zabraniać radnym możliwości dyskusji.  Brawa na sali.   Głos z sali Wystąpienie przedwyborcze, bardziej, to odczytuję jako wystąpienie przedwyborcze niż …   Krzysztof Gadowski – Poseł na Sejm RP Ale proszę Państwa, jeśli tak to odczytujecie, to w jakim celu przyszliście? Ja mówię o tym, żeby was doinformował pan Dyrektor, jak nie, to pan Naczelnik, żeby zaprosił na to spotkanie do szkoły, pokazał. Ja nie mówię o głoszeniu  haseł, ja mówię, proste, jasne, czytelne słowa. Mówię, żeby pan Naczelnik pokazał wam w jakiej szkole jest taka możliwość, żeby radni z pełną świadomością, którzy mają dzisiaj większość w tej Radzie podjęli, zaproponowali – Dobrze, to przenosimy do tej szkoły. Prosta, jasna, klarowna sytuacja. Pani Przewodnicząca, dziękuję pani, panie Przewodniczący, ja panu nie przerywałem, nie obrażam pana w swoim wystąpieniu, nie obraziłem tu nikogo.  Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Obraża pan radnych.  Krzysztof Gadowski – Poseł na Sejm RP Jeśli pan chce, to pan to przesłucha i skieruje do odpowiednich organów, jeśli kogoś obraziłem. Jeśli Państwa obraziłem, to bardzo przepraszam, nie było moim zamiarem, żeby rodziców, pedagogów i kogokolwiek siedzącego na tej sali obrażać. Ja tylko proszę o roztropność w dzisiejszych czasach, w dzisiejszym okresie i w dzisiejszej perspektywie. Państwo możecie sobie tę sesję przesłuchać i zderzyć wszystkie słowa, które tu padały i każde wystąpienie z osobna, każdego radnego, Prezydenta czy pana Naczelnika. Dzisiaj brak u Państwa informacji, apeluje pani Prezydent o to, żeby zdyscyplinować, albo zobowiązać pana Dyrektora do tego, że jako podwładny pani Prezydent, żeby doprowadził do takiego spotkania w którym, ja sobie nie wyobrażam, żeby swojego pracownika nie zdyscyplinować, że ma coś wykonać, więc ja to też tak odczuwam. Poprosić pana Dyrektora, żeby zapoznał się z dokumentacją, ze sprawami, a sprawa trafiła na Komisję Oświaty, na której pani Przewodnicząca Toborowicz, znająca się świetnie na oświacie pokaże różne warianty, przedstawi różne możliwości, jakie były analizowane przy ewentualnym rozwiązaniu ostatecznym i tylko tyle proszę Państwa. Dziękuję bardzo, życzę młodzieży, jak i Państwu pedagogom wakacji, odpoczynku bez tych problemów, którymi mam nadzieję, zajmie się Rada Miasta i usłucha i przekaże panu Dyrektorowi, który ten problem będzie mógł                  z Państwem znieść. Dziękuję.    Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Panie Pośle, jeżeli idzie o radnych, to radni naprawdę działają. Jeżeli dostają informacje o które się domagają, a nie otrzymują konkretnych informacji, to        w jaki sposób my mamy działać, to nie kto inny tylko jak pan Szymon Klimczak 
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się tym tematem zainteresował i udał się bezpośrednio do grona pedagogicznego, rozmawiał z nimi i dajemy propozycje, to nie jest tak, że nie dajemy propozycji. Mówiłem ulica Kaszubska, przecież to nie jest inwestycja, która wyskoczyła nam nagle. O tych inwestycjach już mówimy od początku kadencji, nie można by było się przygotować, ale trzeba mieć wizję, trzeba myśleć o tym, a tu niestety tego brakuje. Ja nie życzyłbym sobie jako Wiceprzewodniczący Rady Miasta, żeby pan pouczał, że ktoś jest młodym radnym to jest niedoświadczony. Jego wybrali radni, nie pan i teraz pan będzie pouczał panią Prezydent, że ma w stosunku do Dyrektora wyciągać jakieś konsekwencję? To kto tutaj rządzi w tej chwili? Pani Prezydent czy pan panie pośle? Dziękuję. Pan Szymon Klimczak.  Brawa na sali.   Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Nikt tutaj kampanii wyborczej nie robi, chyba za wyjątkiem pana.   Bernadeta Magiera – Radna RM Proszę mówić ciszej, za głośno pan mówi.   Szymon Klimczak – Radny RM Dziękuję bardzo panie Przewodniczący. Proszę Państwa jak kończą się argumenty ad meritum, to zaczynają się argumenty ad persona. Zostałem tutaj zmieszany kilkukrotnie z błotem, bo wystąpiłem w obronie społeczności szkoły. Pan Dyrektor też jest przywoływany do porządku, jest nacisk i polecenie, aby był dyscyplinowany, to proszę Państwa o co tutaj chodzi? Pan Dyrektor wystąpił       w obronie społeczności szkoły, zaprezentował ich zdanie właściwie                       i ambiwalentnie dotyczące całego naszego tutaj spotkania i naprawdę protestuję przeciwko byciu adwokatem, bo panie Pośle ja pana dzisiejszą rolę i wystąpienie niestety nie odnoszę do aspektów merytorycznych, ale próbuje pan być adwokatem diabła, pani Prezydent, bo pani Prezydent zamiast spuścić głowę       i uderzyć się w pierś i obiecać, to co obiecała w wyborach, że będzie słuchać         i konsultować z mieszkańcami, tak tutaj nie konsultuje. Naprawdę tu, choćby się chciało nie uprawiać polityki, to Państwo sami się po prostu podkładacie i tutaj prowokujecie do działań politycznych. Pan mówi panie pośle o większości            w Radzie Miasta, proszę zauważyć, że ja tutaj nie dostrzegam żadnej rysującej się większości w Radzie Miasta dotyczącej tego problemu, tu lewa, prawa             i środkowa i jeszcze ta z tyłu strona jest zainteresowana rozwiązaniem problemu Zespołu Szkół nr 1 i w Szkole Podstawowej nr 18, a nie tutaj politykowanie czy oni powiedzą, tak czy tak, bo są z takiego czy innego znaczka politycznego. Proszę Państwa nie popadajmy tutaj w absurd. Ja naprawdę jestem mocno zbulwersowany tą dzisiejsza  butą i arogancją, wyciągnijmy wszyscy lekcje, może ten czas wakacji będzie czasem przemyśleń. Dziękuję.            Brawa na sali.  Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę bardzo pan radny Tadeusz Sławik.  Tadeusz Sławik – Radny RM Panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Krótko, meritum sprawy, to jest nieprzewidywalność, o to rzecz idzie. Było konieczne, aby przewidzieć                
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w przypadku tego remontu gdzie zostaną przeniesione dzieci. Można to było dwa lata temu, trzy lata temu, rok temu  zrobić i to nie jest tak, że czeka się na odpowiedni projekt, to jest absurdalne, to pokazuje nie przygotowanie do zarządzania, ja to będę powtarzał. Jeśli ktoś mi jak mantrę mówi – że czekaliśmy na rozstrzygnięcie. A gdzie był wariant podstawowy, a może wariant rezerwowy co do przeniesienia tej szkoły? Przecież to było wiadomo i to jest rola Prezydenta Miasta, bo jest organem wykonawczym, rola Prezydenta Miasta, Wiceprezydenta itd. i to nie zostało zrobione. Mam nadzieję, że wnioski zostaną pani Prezydent, panie Wiceprezydencie wyciągnięte w przypadku następnych szkół, które pójdą do remontu, że będzie przewidywalny i Rada zostanie też o tym powiadomiona, jakie proponuje się lokalizacje, to można z wyprzedzeniem rocznym, dwuletnim zrobić. Prognozy są doskonale znane, ile uczniów, z bardzo dużą dokładnością jest i będzie i to jest istota rzeczy, a całą resztę, to można sobie darować. Najłatwiej napadać na mojego fantastycznego, dużo młodszego kolegę, ale świetnego radnego, bo mówi istotę rzeczy. Dziękuję bardzo.   Brawa na sali.  Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę pani radna Alina Chojecka.  Alina Chojecka – Radna RM Panie Przewodniczący, przepraszam, wpisałam się w tą formułę głośnego mówienia, bardzo Państwa przepraszam. Pani Prezydent, szanowni Państwo, ja   w kwestii zasadzie formalnej ponieważ wszystko co miało być powiedziane, to wszystko zostało powiedziane. Pani Prezydent przez niektórych mających rozległą wiedzę, mających minimum wiedzy została osądzona, wszystkie działania tak jak zostało tutaj powiedziane, że Komisja Edukacji i Polityki Społecznej, Rady rodziców, pana Dyrektora przed nami i w związku z tym, że był ustalony porządek dzisiejszej sesji, został on zmieniony, wnioskuję o to panie Przewodniczący, żeby zamknąć ten punkt, mamy zaproszonych gości na część główną i przystąpić do punktu – Oświata w mieście. To znaczy zamknąć dyskusję może, sesję może nie zamykać, tylko otworzyć część główną sesji.  Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Ale proszę Państwa to jest też temat oświaty, to nie jest wyjęte skąd nie wiadomo, to jest naprawdę rażący problem, który wyskoczył nagle i naszym zadaniem, Rady Miasta jest, żeby ten problem rozpoznać, żeby podjąć odpowiednie decyzje. Ja jeszcze poproszę tylko ostatni głos dam pani Przewodniczącej Rady Rodziców, a potem pani Prezydent na koniec, nie na koniec, macie Państwo swojego przedstawiciela, on się na koniec wypowie, później pani Prezydent i zamykamy temat właśnie Zespołu Szkół nr 1 i Szkoły Podstawowej nr 18. Dziękuję.            **** - Przedstawicielka Rady Rodziców  Bardzo dziękuję za ponowne udzielenie głosu panie Przewodniczący i poprosiłam 
                                       **** Informacje zawarte w protokole podlegają ochronie na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  o dostępie do 
informacji publicznej (t. j. Dz. U. z 2018 r., poz. 1330) Zakres wyłączenia jawności: imię i nazwisko osoby wymienionej w protokole, wyłączenia jawności dokonano w interesie osoby wymienionej; Organ lub osoba dokonująca wyłączenia: Patrycja Dudzik   
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o ten głos, bo siedzę tu i znów mam wrażenie, że nikt nie słuchał tego co myśmy tak naprawdę powiedzieli, nikt tu nie postawił się w roli nieempatycznej              w stosunku do Szkoły nr 18, tu nie chodzi o to, że myśmy tutaj przyszli krzyczeć – Nie, my nie chcemy dzieci ze Szkoły nr 18, to nie chodzi o to. My przyszliśmy zasygnalizować fakt, przed jakim zostaliśmy postawieni w sposób taki, a nie inny. Z tego co mnie wiadomo również nawet nie byliśmy tutaj mile widziani, tak panie Naczelniku? Nie chciał pan, żebyśmy tutaj przyszli. Dlaczego?       Andrzej Pawłowski – Naczelnik Wydziału Edukacji Skąd takie pomysły?   **** - Przedstawicielka Rady Rodziców  Pan powinien odpowiedzieć sobie na takie pytanie. Ja nie jestem tutaj w roli atakującej, broń Boże. Współczuję tym młodym ludziom, którzy rzeczywiście dzisiaj tego musieli wszystkiego wysłuchać, ale oni już mają obraz naszego Urzędu Miasta, tyle.     Głos z sali Lekcja dorosłości.  **** - Przedstawicielka Rady Rodziców  Tak, lekcja dorosłości, tak nie powinniście postępować, bądźcie mądrzejsi i wierzę w to, że będziecie. Teraz chciałam jeszcze, bo czuję się wręcz zobowiązana przeprosić osoby, które tak naprawdę, w szczególności pana radnego Klimczaka,  bo to pan radny przyszedł na naszą prośbę do nas na spotkanie, w przeciągu 15 minut się zjawił, on w ogóle nie wiedział o sytuacji, on był w szoku.  Szymon Klimczak – Radny RM Nikt nie wiedział.  **** - Przedstawicielka Rady Rodziców  Nikt nie wiedział i z tego co się dzisiaj dowiedziałam, tak jak i my drodzy Państwo i droga pani Prezydent. Ja nie stoję tu, po to, żeby atakować, sygnalizować, jak powinniście działać na Radzie Miasta. Ja chciałabym bardzo przeprosić pana Klimczaka, że postawiliśmy, że w takiej sytuacji, bo nie o to nam chodziło. Chcielibyśmy tutaj panu Dyrektorowi również ja ze swojej strony i w imieniu na pewno Rady Rodziców, jest nam bardzo przykro, że został pan zaatakowany, przez to, że pan nas poinformował o sytuacji w bardzo poprawny sposób, tyle ile pan wiedział, tyle pan przekazał, a reszta stanowiska, należy do nas rodziców. To pan Dyrektor nie prowokował jakiś sytuacji, żebyśmy nie wiem zorganizowali, nie, jest koniec roku szkolnego, to my rodzice wiemy, że jeżeli my byśmy tutaj nie przyszli, to my we wrześniu bylibyśmy w bardzo nieciekawej prawdopodobnie sytuacji i wtedy dopiero by był ogień, bo nie może tak być, proszę nie odbierać nas jako atak. My też wiemy, na pewno pani Dyrektor ze Szkoły nr 18, też powinna podjąć jakieś kroki. Gdzie jest pani Dyrektor? Gdzie jest w ogóle jakieś odniesienie do tej sytuacji? No właśnie, kto tu decyduje? Ja tutaj stoję jako laik, 
                                       **** Informacje zawarte w protokole podlegają ochronie na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  o dostępie do 
informacji publicznej (t. j. Dz. U. z 2018 r., poz. 1330) Zakres wyłączenia jawności: imię i nazwisko osoby wymienionej w protokole, wyłączenia jawności dokonano w interesie osoby wymienionej; Organ lub osoba dokonująca wyłączenia: Patrycja Dudzik   
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jako mieszkaniec naszego miasta, jako matka, jako Przedstawiciel Rady Szkoły     i po prostu jestem w szoku, my również zostaliśmy zaatakowani w tym momencie przez to, że myśmy przyszli, ale myśmy tu nie przyszli walczyć, myśmy przyszli uświadomić, jak zostaliśmy potraktowani, jak zostało to przedstawione, nawet nie zostało nam to przedstawione, o tak to powiem, nie zostało nam to przedstawione przez właśnie Urząd Miasta, a pan Dyrektor robi wszystko, żeby zadbać o nasze dzieci i proszę go tutaj nie atakować w taki sposób, bo bardzo mnie się to nie podoba, mnie jako rodzicowi. Ten człowiek nic złego nie zrobił, siedzi po cichu przedstawił tylko swoją sytuację. Co ten człowiek ma zrobić w takiej sytuacji, jak on nie ma nawet pisemnej formy, nawet nie ma możliwości odniesienia się, jedyna możliwość wypowiedzieć się dzisiaj, tutaj do Państwa i liczenia na głos rozsądku. Pomóc trzeba Szkole nr 18 jak najbardziej     i tu nikt nawet pani magister Lucyna Busse to jasno przeczytała, przedstawiła, że tu nie chodzi tylko o dobro naszych dzieci, ale również tych dzieci ze Szkoły nr 18, to było powiedziane, czyli Państwo nie słuchają tego, co my żeśmy powiedzieli, znaczy nie przepraszam, nie wszyscy, bardzo jeszcze raz przepraszam jeżeli stworzyliśmy tu jakieś miejsce, nie wiem ataku, walki, nie o to nam chodziło. Chodzi nam tylko o dobro naszych dzieci, o możliwość ich rozwoju takiego jaki dotychczas mieli. Nawiązując jeszcze do sytuacji sprzed roku też żeśmy musieli być tutaj, dlatego, że co mieliśmy zrobić, zostawić to wszystko, być po cichu? Jak ja zauważyłam, że dzisiaj ten, kto jest po cichu nie ma nic, trzeba krzyczeć, czyli co mamy iść do telewizji? Chcecie tego? Bo ja nie, bez przesady, jesteśmy dorośli, ludzie złoci. Bardzo dziękuję.  Brawa na sali.                        Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta A na koniec jeszcze pani Prezydent i robimy przerwę.  Anna Hetman – Prezydent Miasta Szanowni Państwo myślę, że w tym momencie i w tym gremium na pewno nie znajdziemy rozwiązania, dlatego proponuję na wtorek spotkanie, panie Naczelniku, proszę to omówić z przedstawicielami rodziców, panią Przewodniczącą  Komisji, Dyrektorem jednym i drugim i najpierw w takim gronie przedyskutujemy pewne kwestie, a później możemy dyskutować w gronie szerszym,  to po pierwsze. Po drugie możemy mówić o wszystkim, powinniśmy wyrażać swoje opinie i poglądy, ale przede wszystkim musimy się trzymać prawdy, bo prawda zawsze się obroni i wzajemnie słuchać, bo argumenty, czasami udajemy, że ktoś coś rozumie, a działania pokazują zupełnie co innego. Działania, wygląd, nasze spojrzenia, nasze gesty muszą być spójne i wtedy można mówić o tym, że coś jest prawdą. Każda informacja powinna być przekazana rzetelnie i nie zgadzam się tutaj panie radny Klimczak, że to my coś mieszamy i manipulujemy, że to my działamy w taki czy inny sposób, bo rzetelna informacja powtarzam i fakty zawsze się obronią, prawda się obroni i pan dzisiaj tutaj, przepraszam za dygresję, ale chcę pokazać, że abyśmy się zrozumieli, abyśmy podejmowali realne, konstruktywne rozwiązania, to musimy się wzajemnie słuchać i nie przekręcać faktów, które się stały, więc nawiązuję tutaj do pana pytania i interpelacji, która dotyczyła Środowiskowego Domu Samopomocy, gdzie pan powiedział, że nie ma pomysłu i nic się nie dzieje. Tymczasem ja przedstawiłam cały harmonogram od 2015 roku, z planem, wizją    i działaniami, które są, ale pan ciągle, już tutaj nie pierwszy raz dzisiaj, powtarza, że w tym temacie nic się nie dzieje. Czy to jest prawda? Nie, fakty 
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mówią zupełnie …  Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Pani Prezydent, ale my rozmawiamy w tej chwili w sprawie Zespołu Szkół nr 1.  Anna Hetman – Prezydent Miasta Oczywiście.   Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Także proszę nie wiązać tematów, bo my będziemy tak w nieskończoność.     Anna Hetman – Prezydent Miasta To samo dotyczy tej szkoły, to samo dotyczy remontu w SP 18, przecież tylko ten, kto nie rozumie organizacji i pracy szkoły i aplikowaniu o środki                   i pozyskiwania tych środków może mówić, że ad hock, bez pomysłu podejmuje się jakieś decyzje. Przecież nie wiedząc jakie będzie napełnienie                        w poszczególnych szkołach, trudno mówić dwa lata wcześniej o tym, w której szkole mogą się pomieścić jakiekolwiek oddziały, kiedy nagle może się okazać proszę Państwa, że to nie jest jedyny problem z SP 18. Może się okazać, że nagle dostaniemy decyzje z SP 17 i SP 1 i to będą trzy szkoły, o które musimy zadbać również, a mówiąc o inwestowaniu w byłą szkołę przy ulicy Kaszubskiej, mówimy o marnotrawieniu pieniędzy, tam są konkretne miliony potrzebne, które przeznaczamy na remonty szkół potrzebujących, a nie wyrzucanie tylko po to, aby zaspokoić  czyjeś pomysły, tym bardziej panie radny Matusiak, że to wasz pomysł i podejmowaliście uchwałę, że to tam ma być Dom Solidarności, więc zaprzeczacie sobie w pewnych sytuacjach. Proszę mówić o faktach, a nie przekazywać informację niepełną, bo niepełna informacja wzbudza                     u mieszkańców niepokój, mówmy o tym co jest w rzeczywistości. Kończąc zapraszam jeszcze raz przedstawiciela Rady Rodziców, dyrektorów jednej            i drugiej szkoły, do pana Naczelnika, ustalimy harmonogram, dyskusje                i będziemy mówić o tym, być może jeszcze w szerszym gronie, biorąc pod uwagę inne szkoły, natomiast jaki będzie wynik tej dyskusji, mam nadzieję, że będziemy się wzajemnie rozumieć i brać pod uwagę to, że przed nami kolejne remonty,      o których nie wiemy kiedy będzie rozstrzygniecie i w jakim czasie my przystąpimy do tych remontów, a jeśli się okaże, że będzie to w trakcie roku, bo może się tak okazać, to również będziemy musieli podejmować natychmiastowe decyzje, po ustaleniach wstępnych już teraz analizach biorąc pod uwagę, że projekty organizacyjne są zatwierdzone, a od września będzie wiadomo ile oddziałów w której szkole będzie funkcjonowało.   Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę Państwa zanim ogłoszę jeszcze przerwę, przekażę tylko taką informację, że uważam, że formuła spotkania komisji, gdzie będzie protokółowane te wszystkie wypowiedzi proszę Państwa, będzie dla was bardziej wartościowa, jak   i również to, że na taką komisję może przyjść każdy i radny itd. bo Państwo  mówicie, niektóre osoby tutaj się wypowiadały, że radni się nie interesują, niestety radni się interesują, jakby się nie interesowali to byście wiedzieli jakby to wyglądało, także 15 minut przerwy.   PRZERWA  17.20 - 17.35                         
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 Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Na rozpoczęcie rozumiem, że pan Naczelnik przedstawi nam prezentacje, tak?  Andrzej Pawłowski - Naczelnik Wydziału Edukacji Tak, szanowni Państwo na dzisiejszą sesję przygotowałem prezentację, tak jak brzmi w tytule - Edukacja w mieście – wybrane aspekty, choć przyznam, że będzie mi bardzo trudno po tym, co się działo do tej pory, przedstawić rzetelnie, to co przygotowałem, ale postaram się.  Lucyna Maryniak – Radna RM Nie ma radnych, nie ma pana Klimczaka.    Naczelnik Wydziału Edukacji – Andrzej Pawłowski przedstawił prezentację na temat Edukacja w mieście – wybrane aspekty.  Prezentacja stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.   Elżbieta Siwiec – Radna RM Przepraszam, panie Naczelniku, czy można cofnąć jedno. Nie ma takiej szkoły, Szkoła Podstawowa nr 19 im. Henryka Jordana.  Andrzej Pawłowski - Naczelnik Wydziału Edukacji Bardzo przepraszam, błąd. Szkoła nr 20 im. Jordana, Szkoła nr 19 im. Juliana Tuwima, bardzo przepraszam za błąd.   Elżbieta Siwiec – Radna RM To znaczy, że uważam.  Andrzej Pawłowski - Naczelnik Wydziału Edukacji Bardzo dziękuję.    Brawa na sali.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Bardzo dziękujemy panie Naczelniku proponuję 2 minuty przerwy, aby to technicznie ogarnąć, bardzo proszę panią Przewodniczącą Toborowicz.   PRZERWA 18.10 – 18.15   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Poproszę teraz Przewodniczącą Komisji Edukacji o krótki koreferat.   Przewodnicząca Komisji Edukacji i Polityki Społecznej – Anna Toborowicz przedstawiła Koreferat Komisji Edukacji i Polityki Społecznej.   Koreferat Komisji Edukacji i Polityki Społecznej na temat ,,Rozwój oświaty           w mieście Jastrzębie-Zdrój w kontekście strategii rozwoju oświaty w latach 2015-
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2020 oraz reformy oświaty” stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  Brawa na sali.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Bardzo dziękuję pani Przewodnicząca. Proszę Państwa teraz mam lekki dylemat, bo mam tutaj taki punkt jak dyskusja, natomiast my już na temat edukacji tyle dyskutowaliśmy dzisiaj, że ja nie wiem, więc grzecznościowo zapytam, kto         z Państwa chciałby zabrać głos, biorąc pod uwagę z naciskiem na te 3 godziny dyskusji, które już się odbyły. Bardzo proszę, pani Elżbieta Siwiec.  Elżbieta Siwiec – Radna RM Dziękuję panie Przewodniczący. Trzy godziny dyskusji dotyczyło dwóch placówek w mieście, natomiast my dzisiaj mamy sesję tematyczną i nie możemy mówić, że już dosyć czasu dla oświaty. Z uwagą wysłuchałam wystąpienia pani Przewodniczącej, nie brałam udziału w pisaniu tego referatu, to jest autorska praca pani Przewodniczącej i w związku z tym czuję potrzebę dopowiedzenia        i ustosunkowania się przynajmniej do trzech tematów, do trzech zagadnień. Po pierwsze wczoraj było uroczyste zakończenie roku szkolnego w Jastrzębiu-Zdroju i ubolewam, że na tym zakończeniu nie było radnych. Dzisiaj już wiem, że nie zostali zaproszeni. Ja sama, jako członek Komisji Edukacji otrzymałam telefon dzień wcześniej, że jutro jest właśnie zakończenie, a dlaczego tak bardzo ubolewam, bo przed sesją tematyczną, dobrze byłoby zobaczyć, czym pochwaliły się placówki edukacyjne. Co prawda wczoraj występowały przedszkola, ale to co zaprezentowały przedszkolaki to powiem przeszło najśmielsze oczekiwania, tak wysoki poziom, musical zintegrowany, sześć chyba placówek oświatowych, sześć przedszkoli połączonych.    Głos z sali Osiem.  Elżbieta Siwiec – Radna RM Osiem, dziękuję, osiem placówek, więc chyba ze trzystu przedszkolaków brało    w tym udział, teksty autorskie nauczycieli przedszkoli, muzyka też nauczycieli przedszkoli, dekoracje przepiękne i ja myślę, że takie suche rzeczy o których mówimy na sesji, na pewno nie oddają tego jak ogromna praca odbywa się placówkach edukacyjnych. Jeszcze wczoraj przedstawiono wyróżniających się nauczycieli z placówek oświatowych wszystkich przedstawiono i wręczono nagrody ufundowane przez, tzn. nazywa się to nagroda Prezydenta dla uczniów, którzy osiągnęli najlepsze wyniki.   Głos z sali Stypendia.  Elżbieta Siwiec – Radna RM Stypendia, przepraszam, dziękuję za podpowiedź, to są jednorazowe nagrody, bo stypendium to jest chyba comiesięczne, natomiast to jest jednorazowa taka nagroda, co prawda nazywa się to stypendium dla najlepszych uczniów w naszym mieście. Podkreślano, że ta liczba uczniów rośnie, ku uciesze nas wszystkich, ale chcę podkreślić, że żeby z diamentu powstał brylant to jest potrzebny mistrz        i takich mistrzów w osobach nauczycieli i dyrektorów, to my w Jastrzębiu mamy tych, którzy rzeźbią serca i umysły młodego pokolenia, noszą takie dumne tytuły 
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dyrektorów, ale w ślad za tym na pewno nie idzie uposażenie. Nie może być tak, że osiągnięcia placówek oświatowych bazują na poświęceniu pracy pedagogów. W związku z tym przypomnę, że na jednej z ostatnich Komisji Edukacji, Komisja podjęła, jednogłośnie przyjęła dwa wnioski. Jeden wniosek dotyczy zmiany         w regulaminie dodatków dla dyrektorów, zmiany dotyczą również wysokości za wychowawstwa, za staże dla opiekunów stażu. Jeśli o czymś zapomniałam, to dopowiedzcie mi koleżanki z Komisji Edukacji, za wychowawstwo, dodatki dla dyrektorów i motywacyjne. Powiem, że nie wzięte zostały kwoty z sufitu. Pani Przewodnicząca w swoim wystąpieniu była uprzejma powiedzieć, że odstają nasze dodatki od istniejących w Polsce i przytoczę tylko, że wśród tych kwot mieliśmy takie plany, że załóżmy 280 złotych, to jest kwota, którą dostaje wychowawca za prowadzenie wychowawstwa, u nas jest to kwota 100 złotych,    w związku z tym uważamy, że jak najbardziej zasadny był to wniosek i powiem tylko, bo są z nami dyrektorzy, że jednogłośnie został przegłosowany na Komisji Edukacji. Drugim wnioskiem, było pokłosie tego pierwszego, ponieważ będzie budowany budżet na 2019 rok, więc drugi wniosek dotyczył zabezpieczenia kwot w budżecie na 2019 wynikających z ewentualnych korekt w regulaminie. To odnośnie wniosku, natomiast chciałam się jeszcze odnieść do dwóch zarządzeń pani Prezydent. Pierwsze zarządzenie dotyczy przedszkoli, a tak dokładnie ja sobie przeczytam tytuł tego zarządzenia, proszę o wyrozumiałość ,,W sprawie ustalanie norm zatrudnienia pracowników administracji i obsługi w publicznych przedszkolach”. Załącznikiem do tego zarządzenia, a dlaczego o tym mówię? My jako radni nie znamy tych materiałów, one tak jak powiedziałam nie zostały wprowadzone uchwałą Rady, one zostały wprowadzone zarządzeniem i wśród etatów o których wspomniałam jest etat woźnej oddziałowej/sprzątaczki, która przysługuje w grupie tylko w przypadku gdy w oddziale jest co najmniej 15 dzieci 3-letnich.             Andrzej Pawłowski - Naczelnik Wydziału Edukacji Nie ... pomoc nauczycielom.  Elżbieta Siwiec – Radna RM Też o tym zaraz, ja mam przed sobą tą tabelkę panie Naczelniku i akurat pod numerem 4 jest woźna oddziałowa, sprzątaczka, a na dole jest gwiazdka, tak, ale ta woźna oddziałowa to też jest w wymiarze 0,75 etatu na grupę. Głosy z dołu, głosy z placówek przedszkolnych, głosy od rodziców proszą o to, żeby ten etat 0,75 zamienić na 1 etat. Grupy w przedszkolach pracują od godziny 06.00 do godziny 16.30 i łatwo policzyć, że jeśli pani przydzielona do grupy ma tylko 0,75 etatu, to jest to 6 godzin. Jak wzmożonej opieki wymagają  przedszkolaki to wiemy, ktokolwiek z nas wychowywał dzieci i miał do czynienia z maluchami, to wiedział, że trzeba mieć oczy dookoła głowy. To teraz proszę sobie wyobrazić grupy liczące po 20, może nawet więcej 25 osób. Jeden etat, plus 0,75 oddziału sprzątaczki. Jest rzeczywiście pod piątką pomoc nauczyciela, która tak jak powiedziałam jest przydzielona tylko do grup trzyletnich do tych młodszych grup w przypadku gdy w tej grupie jest co najmniej piętnaście 3-letnich dzieci i też ten etat jest w wymiarze 0,75, czyli znowu 6 godzin, a już wspomniałam ile godzin pracuje przedszkole. W związku z tym znowu głosy z dołu, które może mało słyszalne są w ferworze obowiązków, natłoku różnych informacji, a dzisiaj jest ku temu okazja, żeby po prostu te 0,75 etatu zamienić na 1 etat. Proszę wziąć pod uwagę, że te etaty, to ludzie, ale ludzie chorują, mają urlopy i wtedy obsługi      w przedszkolach wystarczającej nie ma. Trzeba wziąć pod uwagę, że pomoc wychowawcy polega również na wyjściach w teren, wtedy kiedy grupa 
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przedszkolaków wychodzi w teren, to przepisy mówią o tym, że dla piętnastu przedszkolaków opiekę sprawuje przynajmniej jedna osoba. Jeśli grupa liczy dwadzieścia parę osób to wiemy, że muszą to być przynajmniej dwie osoby. Jeśli chodzi o wycieczki, 10 osób, jedna osoba dorosła. Jeśli chcemy dbać                  o bezpieczeństwo i nie chcemy sytuacji takich, jakie zdarzyły się m. in. w naszym mieście, że niezauważony przedszkolak wychodzi z przedszkola, to nie jest wina nauczycieli, to nie jest wina personelu, ja myślę, że zbyt mała liczba osób zatrudnionych, bo proszę sobie wyobrazić jedna osoba nieobecna i co wtedy?     W biurze można zamknąć biuro, można wziąć pracę do domu, a tutaj odpowiedzialność za dzieci to jest ogromna odpowiedzialność i nie wierzę, że jest ktoś na tej sali, kto nie zdaje sobie z tego sprawy. Ponieważ godzina jest późna, to ja już nie chcę czytać jakie zakresy obowiązków mają osoby zatrudnione na wymienionych etatach, nie mniej jednak mamy również informacje od rodziców, którzy apelują do dyrektorów o zwiększenie zatrudnienia, bo to gwarantuje bezpieczeństwo ich dzieci i żadne argumenty nie przekonają rodziców, że nie można tego zmienić, to odnośnie przedszkoli i uprzejmie proszę, żeby wszyscy, którzy mogą podjąć decyzję bardzo poważnie się zastanowili i wyszli naprzeciw bezpieczeństwu najmłodszych, a teraz druga rzecz jeszcze, drugie zarządzenie pani Prezydent, które jeszcze nie jest realizowane, ale jest w konsultacji dotyczy, tego co Państwo radni znają, wiedzą standaryzacji etatów sprzątaczek i personelu administracyjnego. Długo czekaliśmy, rodziło się w bólach i co się urodziło? Nie będę brzydko mówiła, ale nie to, czego oczekiwaliśmy, bo proszę Państwa kilka razy panie Naczelniku, proszę mnie poprawić, ale przynajmniej 3 razy było polecenie, żeby dyrektorzy dokonali pomiaru powierzchni sprzątających. Myślicie, że to było do czegoś potrzebne? Nie. Wzięto powierzchnię z dokumentów, które były w urzędzie, dokumentacja obiektu, a co jest w tej dokumentacji?               No podłoga. A czy praca sprzątaczki to tylko mycie podłóg? Myśmy tutaj przy prezentacji multimedialnej dyskutowali, mówiliśmy o tym ile metrów na jeden etat można by było przydzielić, mówiliśmy o tym, że powierzchnie sprzątające to również stoliki, parapety, to również od czasu do czasu okna, to również łazienki, a więc umywalki, muszle klozetowe i co, czy ktoś to wziął pod uwagę? No nie,      z dokumentacji obiektu wyszło załóżmy 3000 m², no i co? No i zaproponowano, żeby pani sprzątająca te powierzchnie miała do posprzątania, bez chyba dwóch metrów, 1000 m² tak panie Naczelniku? Kiwa pan Naczelnik, nie pomyliłam się. Ja już powiedziałam, niech ktoś posprząta 1000 metrów, a potem się zastanowi czy to jest rzeczywiście codziennie wykonywane. I teraz ja się pytam jeszcze tak. Czy jeśli pani sprzątaczka po każdej przerwie myje załóżmy 200 metrów korytarza, to czy jeśli ona wymyje te 200 metrów korytarza razy 5, to czy to już jest jej etat? No nie. Bo nie wzięto tego pod uwagę, wzięto metry, które są         z dokumentów obiektu, są to rzeczy na pewno nie do pogodzenia, na pewno nie do przyjęcia. Konsultacja ze związkami trwa, ale ja w imieniu Związku Nauczycielstwa Polskiego, bo mieliśmy zebranie prezesów ognisk we wtorek, oświadczam, że Związek Nauczycielstwa Polskiego nie poprze, nie zaakceptuje tego zarządzenia. Rozmawiałam również wczoraj z Prezesem Solidarności           z panem Janickim, zobowiązał mnie, żeby powiedzieć, że oni też tego nie zaakceptują. Proszę Państwa trzeba mieć wyobraźnię przydzielając komuś coś do zrobienia, bo są w Polsce sprawdzone propozycje, nie musimy odkrywać Ameryki, ani otwierać otwartych drzwi. Mam, żeby nikt mi nie powiedział, że tylko krytykuję, to przyniosłam również propozycję i odsyłam do sąsiedniego Rybnika, tam od 2015 roku już obowiązuje sprawdzony, wystandaryzowany system zatrudniania pracowników administracji. Szkół mają więcej, bo są większym miastem, ale gdyby proporcjonalnie to podzielić to jesteśmy w tym samym 
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miejscu. Jak wygląda? Powiem o paniach sprzątaczkach. Każda szkoła na wejściu ma dwa etaty, potem w zależności od powierzchni, ja powiem może do 3000 metrów, tam gdzie jest 3000 metrów, dodatkowe półtora etatu i później jest trzeci parametr  liczba uczniów i załóżmy do 500 chyba uczniów, kolejne półtora etatu, czyli wzięte są parametry, powierzchnia pewnie z obiektu, ilość uczniów      i to co na wstępie dostają wszystkie szkoły. Można? Można, to działa od 2015 roku, a u nas po wyliczeniach, jeszcze w tym zarządzeniu jest taka rzecz, taka sprawa, która mnie nurtuje, że ta liczba w przyszłym roku, w sprawie tego 1000 metrów na osobę, zmniejszy się do 950, tak? To co się stanie, że nagle sprzątaczki będą sprzątały mniej, no może już tak się wyeksploatują, że nie będą sprzątać w takim wymiarze jak im proponuje się na dzień dobry i jeszcze jeden punkt, ale ten punkt muszę zacytować w tym rozporządzeniu, żeby go, przepraszam. To co powiedziałam na wstępie ,,przy ustalaniu powierzchni przeliczeniowej do sprzątania w szkołach przyjmuje się powierzchnię określoną   w księdze obiektu budowlanego", czyli te wszystkie zadania do odrobienia,        pt. ,,mierzenie razy 3” do niczego nie było potrzebne i w zarządzeniu                 w paragrafie 4 jest. Paragraf 4 brzmi tak ,,Prezydent Miasta Jastrzębie-Zdrój uwzględniając specyfikę szkoły, może zatwierdzić inny wymiar zatrudnienia niż wynika z niniejszego zrządzenia. Pytam po co całe zarządzenie? Wystarczy ten jeden punkt. Przepraszam, może troszeczkę niegrzecznie, chociaż starałam się być bardzo grzeczna, ale słuchajcie całą kadencję produkowaliśmy gniota przecież tak być nie może. Mamy jeszcze inne dane, z innych miast gdzie rzeczywiście, ja  zostawię ten materiał, bo może ktoś się nad nim pochyli. Zielona Góra – 800 metrów do sprzątania, Tychy – 800 metrów do sprzątania, ale myślę, że to zarządzenie Prezydenta Rybnika jest bardzo przyzwoite, sprawdzone i można by go sobie po prostu pożyczyć. Nie powiem już, że w tych tabelach dotyczących zatrudnienia pracowników administracji są też takie stanowiska woźny/ konserwator. Ja nie miałam takiej wiedzy, ale dowiedziałam się, że zupełnie coś innego, to etat woźnego, a coś innego to konserwator, nawet stopnie zaszeregowania tych pracowników się od siebie różnią, bo jeden to jest chyba 4, a drugi 7, to jest z zarządzenia dotyczącego zatrudnienia pracowników samorządowych, więc kategorie zatrudnienia nawet się różnią, więc nie wiem czy osobę, którą będą dyrektorzy zatrudniać to będzie w jednej części konserwator   w drugiej woźny, nie rozumiem, nie wiem, ale na wszystkim znać się nie muszę. Nie mniej jednak sygnalizuję, że to co zostało przygotowane jest nie do przyjęcia, gdyby to było uchwałą Rady, to ja myślę, że wynik byłby wiadomy, natomiast jest to zarządzeniem pani Prezydent, która ma prawo takie zarządzenie wydać, nie mniej jednak sygnalizuje, że większość osób będzie przypisywało autorstwo nam. To ja dziękuję, acha, jeszcze jedna rzecz, to już na koniec bo na pewno pierwsze spotkanie Komisji po wakacjach, to będzie bezpieczna droga dziecka do szkoły, ja myślę, że dzisiaj bezpieczne wakacje to jest temat i bardzo bym prosiła o to, żeby wszystkie newralgiczne miejsca zostały zabezpieczone, żeby były odnowione pasy, a tam, gdzie one są nie potrzebne, żeby to jakoś oznakować, mam na myśli teraz ulicę Północną, tam jest przejście oznakowane poziome i pionowe, a przechodząc przez to przejście wchodzi się na wiadukt, który jest w tej chwili rozebrany i co się dzieje? Wszyscy przechodzą, przez ten rozebrany wiadukt. Spacerując z psem widziałam jak młodzież skraca sobie drogę, no bo jak znak poziomy i pionowy mówi, że jest przejście, no to jak młody człowiek wejdzie za przejście, to już idzie dalej, bo już przejście jest. Ja myślę, że na czas remontu tego wiaduktu, można by było to oznakowanie, nie wiem zakleić, oznaczyć. Co prawda na wiadukcie był taki znak, że tam nie ma przejścia, ale tego znaku już tam nie ma i w związku z tym, że to przejście jest 
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nieczynne ja po raz kolejny apeluję o to, żeby było przejście o które walczyliśmy tu z radnym Kolbem. Przejście na tej samej ulicy kilkadziesiąt metrów dalej.       W tej chwili jest to jedyne przejście z osiedla do kościoła. Pan Prezydent był uprzejmy na wizji lokalnej, jeden i drugi pan Prezydent widzieć to przejście?                                                 Robert Chojecki – II Zastępca Prezydenta Miasta Pani radna, ale pani powie o tych schodach, które były nie do użytku, a jak przyjechaliśmy to okazało się, że były wyremontowane.  Elżbieta Siwiec – Radna RM Zgoda, no dobrze punkt po pana stronie, ale ja mówię, nie to co było dobre, bo to jest dobrze, tylko mówię o tym …   Robert Chojecki – II Zastępca Prezydenta Miasta Na zebraniu osiedla…  Elżbieta Siwiec – Radna RM Proszę się nie zachowywać jak uczeń w szkole.   Robert Chojecki – II Zastępca Prezydenta Miasta Przepraszam, bo ja pani powiem to co było nie tak, bo jak na zebraniu osiedla…  Elżbieta Siwiec – Radna RM Ale o tym nie mówimy, mówimy teraz o wiadukcie, który stwarza niebezpieczeństwo, a są wakacje i proszę uprzejmie się tym zająć i proszę uprzejmie się zająć również przejściem, które aż się prosi, żeby było oznakowane i tyle mam do powiedzenia. Dziękuję bardzo.    Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Bardzo dziękuję. Pani Bernatka Magiera, proszę bardzo.  Bernadeta Magiera – Radna RM Dziękuję panie Przewodniczący. Słuchając tej wypowiedzi pani radnej Siwiec, odniosłam wrażenie, że wszystko co zrobił Wydział Edukacji jest złe i dobrze, że zacytowała pani ostatni punkt tego zarządzenia gdzie jest mowa o tym, że pani Prezydent będzie jakby podchodzić do każdej szkoły. Tak właśnie, indywidualnie. Dobrze, no nie wiem dlaczego ta wypowiedź w takim tonie, krytycznym bardzo. Ja uważam, że pani Prezydent będąc też najpierw nauczycielem, później dyrektorem, na pewno zajęła się tą sprawą, po to, żeby ulżyć paniom sprzątającym, a z wypowiedzi pani wynikało, że urząd tylko czyha na to, żeby jeszcze zwiększyć powierzchnię sprzątającą dla pań, które sprzątają. Z całą pewnością tak nie jest, z całą pewnością pochylają się Państwo nad tym, żeby tym paniom ulżyć i żeby to były powierzchnie, które są do ogarnięcia. Dziękuję.    Elżbieta Siwiec - Radna RM 1000 metrów na osobę.  Bernadeta Magiera – Radna RM Ale chodzi o całą powierzchnię, nie tylko o podłogi.     
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Elżbieta Siwiec – Radna RM Nie, pani ma to w tabeli, bo kiedy pani oglądała, tam jest powierzchnia wzięta     z obiektu podzielona przez metry.  Bernadeta Magiera – Radna RM Ja wiem, że była mowa nie tylko o podłodze, ale też o oknach i o wszystkich tych rzeczach, o których pani tutaj wymienia. Dziękuję bardzo.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Dziękuję bardzo, Piotr Szereda bardzo proszę.   Piotr Szereda – Radny RM Ja mam pytanie chodzi o Przedszkole nr 7 na Pszczyńskiej. Mam taką informację niesprawdzoną, chciałbym prosić o potwierdzenie – Czy jest przewidziana likwidacja tego przedszkola, jeżeli tak to kiedy i dlaczego? Taką dostałem informację dlatego się pytam. Teraz wracając jeszcze do tej dzisiejszej sesji przekazuję też informację taką na bieżąco, media już swoje zrobiły, obserwacja, że uczniowie zbierają się, dyskutują i jeżeli Osiemnastka wejdzie do Jedynki rezygnują ze szkoły i proszą o przeniesienie do innych szkół rodziców, już takie są rozmowy.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Dobrze jeszcze ktoś? Proszę bardzo panie Andrzeju.     Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Zacznę może od takiej pozytywnej informacji, bo Państwo tutaj pokazywaliście sukcesy, mistrzostwa śląska. Ja tylko chciałem przypomnieć, że Tomasz Gałuszka, Zespół Szkół nr 1 został Mistrzem Europy w szachach w liceach i teraz będąc przy temacie szachów chciałem powiedzieć, że to co zrobili poprzednicy, zostało to zniszczone, zlikwidowane przez obecną panią Prezydent. Projekt ,,Edukacja przez szachy w szkole” to nie jest projekt nauki gry w szachy i wszyscy o tym żeśmy wiedzieli, dyskutowaliśmy jeździliśmy do Warszawy z tym tematem. Polski Związek Szachowy przekazał bardzo dużą ilość sprzętu, czyli zainwestował środki i co się okazało, że po dwóch latach, zostało to zlikwidowane, obecnie teraz proszę Państwa szkoły, które są dalej w tym programie otrzymają następny sprzęt szachowy i w ilości większej niż poprzednio. My oczywiście posunięciem pani Prezydent z tego żeśmy zrezygnowali. Nasze dzieci w jakiś sposób mogą praktycznie uzyskać tę wiedzę poprzez szachy dużo lepszą i pytanie na czym ta rzecz miała polegać, żeby to wziąć i zlikwidować. Nauczycieli mieliśmy przeszkolonych, to był pewien koszt. Programy dopracowane, książki otrzymane i mimo wszystko pani Prezydent zlikwidowała i zobaczcie Państwo to nie są tylko szachy, między innymi różnego rodzaju konkursy, konkursy w których biorą udział tylko i wyłącznie te szkoły, które są w tym programie. Niestety posunięciem pani Prezydent dzieci zostały od tego odsunięte i to właśnie w ten sposób jeżeli mówimy o edukacji w szkole, to   ja podaję Państwu jeden z pierwszych przykładów. A teraz idąc do drugiego tematu, otrzymałem taką prośbę, żebym to przeczytał właśnie na sesji, bo to jest Sesja Oświatowa, ale zanim jeszcze to przeczytam, ja mam prośbę do Komisji Edukacji, żebyście Państwo to co żeście przegłosowali na Komisji Edukacji, złożyć tutaj do Komisji i przegłosować to poprzez wniosek poprzez Radę Miasta. Uważam, że to wtedy jednak jest mocniejszy argument do tego, żeby faktycznie z uwagi na to, że będzie budżet dopiero tworzony, żeby to już jednak zaistniało, 
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to jest konkretna propozycja, konkretne działania i myślę, że to jest dobra propozycja. A wracając teraz do tej drugiej sprawy. ,,Czy w Jastrzębiu-Zdroju potrzebne są niepubliczne placówki edukacyjne? Odpowiedź jest oczywista, ale nie dla pani Prezydent. Otóż zaniepokoiła mnie skala działań pani Hetman dążąca do likwidacji tych placówek na terenie naszego miasta. W 2016 roku w Jastrzębiu było około 10 prywatnych placówek oświatowych, w tym kilka szkół sieciowych, ogólnopolskich i kilka prowadzonych przez naszych lokalnych przedsiębiorców. Decyzją pani Hetman z dnia na dzień proszę Państwa, pamiętamy tę sytuację,     z dnia na dzień i to w trakcie roku szkolnego kiedy wszystkie szkoły miały zaplanowany budżet zmniejszono dotację przypadająca na jednego ucznia liceum ogólnokształcącego ze 130 złotych na 30 złotych". Ja podkreślam, w trakcie roku szkolnego każdy, który już miał zaplanowany budżet z dnia na dzień otrzymał informację, że nie dostanie 130 złotych, tylko 30 złotych za ucznia. ,,Przy tak drastycznym obniżeniu kwoty dotacji niemożliwe, nierentowne stało się dalsze prowadzenie takich szkół, które od lat 90 świetnie prosperowały i wykształciły tysiące Jastrzębian, bo szkoły prywatne pozwalały nie tylko skończyć liceum, ale również podnieść kwalifikacje, zdobyć w szkole zawód, czy w technikach dla dorosłych uzyskać tytuł technika górnika, mechanika, elektryka i wielu innych. Posłużę się liczbami. Jastrzębskie szkoły prywatne, w liceach ogólnokształcących, w szkołach policealnych i technikach, kształciło się około tysiące słuchaczy rocznie. Szkoły te dawały zatrudnianie około 100 nauczycielom, pracownikom biur i obsługi. Do budżetu miasta, każda szkoła odprowadzała około 3500 złotych czynszu za wynajem publicznych placówek oświatowych, co jak łatwo policzyć przy 10 szkołach daje 35 tysięcy miesięcznego dochodu dla miasta, które można by np. przeznaczyć na pomoce naukowe dla tych szkół w których te zajęcia się odbywały. Pani Prezydent motywowała swą decyzję tym, że prywatne szkoły są konkurencją dla publicznych placówek oświatowych. Dla szkół prywatnych uczęszczając w filiach, to chciałem wyjaśnić, do szkół prywatnych uczęszczali słuchacze pełnoletni pracujący, których by nie przyjęły placówki publiczne i szkoły prywatne są dla nich jedyną szansą zdobycia wykształcenia i kwalifikacji. Oczywiście właściciele szkół odwoływali się od decyzji pani Prezydent próbując ratować dorobek wielu lat". Ja proszę Państwa przypomnę, to były prywatne przedsiębiorstwa, przedsiębiorstwa, które od lat 90 prosperowały w naszym mieście, które już miały tradycje poniosły pewne koszty i łatwą ręką, tak jak ich w projekcie ,,Edukacja przez szachy w szkole” zostało to zlikwidowane.   ,,Próbując ratować dorobek wielu lat pracy, ale jedynym efektem tych odwołań, było nękanie tych szkół, kontrolowanie różnych instytucji państwowych, Kuratorium, Wydział Edukacji, Urząd Skarbowy. Dla przykładu protokół kontrolny w jednej ze szkół, który nie wykazał żadnych nieprawidłowości wynosił około 600 stron". Proszę Państwa, która instytucja wytrzyma kontrole z dnia na dzień i cały czas, kontrola, kontrola. ,,Co zyskało miasto decyzją pani Hetman? Otóż nic. Pieniądze na dotacje utrzymanie dla szkół prywatnych nie obciążały budżetu miasta. Co straciło miasto, mieszkańcy, niezrozumiałą świadomością, niekompetencyjną decyzją. A więc tak, możliwość kształcenia się przez dorosłych Jastrzębian. W tej chwili nasi mieszkańcy dojeżdżają do szkół, w Żorach, Wodzisławiu, Rybniku, Cieszynie itp, bo podatki, które odprowadzały szkoły i ich pracownicy, dochody do budżetu miasta z wynajmu placówek. Odebranie możliwości zatrudnienia kilkaset osobom. Nasuwa się tu kilka pytań. Czym zastąpić to co zostało proszę Państwa zniszczone, bo zniszczyć można łatwo natomiast później odbudować jest dużo, dużo ciężej. I teraz tak na Jastrzębskiem rynku pozostały tylko szkoły sieciowe z siedzibami w Łodzi, w Warszawie,           w Poznaniu, w Katowicach. Szkoły te mając po kilkadziesiąt oddziałów w całej 
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Polsce poradzą sobie, przepisując uczniów do oddziałów w innych miastach, gdzie dotacje są na przyzwoitym poziomie. Czym pani zamierza zastąpić zlikwidowane szkoły? Ostatnia ze szkół przypomnę  jest w stanie już likwidacji. Te decyzje są skandaliczne, sabotują jastrzębską oświatę i to wszystko". Ja już nie chcę tutaj dosłownie tych słów przytaczać, które są tutaj napisane, ale ja dołączę proszę Państwa do protokołu i żądam dokładnych wyjaśnień w tym temacie. Dziękuję.                            Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Dziękuję bardzo, bardzo proszę Prezydent Foksowicz.  Roman Foksowicz – I Zastępca Prezydenta Miasta Dziękuję panie Przewodniczący, pani Prezydent. Chciałem się odnieść tutaj do kwestii, którą pan radny Szereda podniósł dotyczącą Przedszkola Publicznego     nr 7 na ulicy Pszczyńskiej. Panie radny od 2 lat w budżecie mamy wpisane          i w Wieloletniej Prognozie Finansowej zadanie – Przeniesienie przedszkola, budowy nowego przedszkola przy Szkole Podstawowej nr 1 i to jest jakaś plotka, jakieś nie wiem działanie dezinformacyjne w tym kierunku, żeby znowu ferment wprowadzić pewnie, bo od dwóch lat mówimy o tym, że wtedy kiedy wniosek złożyliśmy, wprowadziliśmy o dofinansowanie, wprowadziliśmy zadanie do budżetu miasta i do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Proszę uważniej też czytać budżet, co miesiąc mamy praktycznie zmiany i też niedawno mieliśmy tam pewne jakieś zmiany dotyczące tej inwestycji. Rozpoczynamy tę inwestycję, dostaliśmy dofinansowanie i w najbliższym czasie będziemy już ogłaszali przetarg na pewne pierwsze roboty przy tej inwestycji budowy Przedszkola                       i termomodernizacji szkoły, dziękuję bardzo.       Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Dziękuję bardzo, pani Prezydent bardzo proszę, panie Naczelniku, pan później.   Andrzej Pawłowski – Naczelnik Wydziału Edukacji To ja może tak szybciutko, w kilku kwestiach chciałem się odnieść. Po 11 latach funkcjonowania Uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania i dodatków funkcyjnych i motywacyjnych, w kwietniu 2016 roku Rada Miasta Jastrzębie-Zdrój zmieniła ten regulamin. Została zmieniona zasada dodatków funkcyjnych, to faktycznie było poprzedzone wieloma konsultacjami z dyrektorami, ale też kwota bazowa na dodatek motywacyjny jak pamiętamy to było 5% od kwoty wynagrodzenia nauczyciela dyplomowanego z 2010 roku. Obecnie jest to zmienione na obecną, aktualną kwotę wynagrodzenia nauczyciela dyplomowanego. Zarządzenie dotyczące sprzątaczek jest faktycznie w fazie konsultacji, jest projektem, natomiast na pytanie – Co się stało, że w  następnym roku panie mogą pracować mniej? Determinantem takich, a nie innych zapisów są możliwości finansowe miasta, w tym roku i w przyszłym, to tak szybciutko odpowiadając. No i krótko mówiąc skutek finansowy, który decyduje o tym  zaproponowanym kształcie zarządzenia. O szkołach niepublicznych, tych szkół niepublicznych w naszym mieście jest jeszcze sporo, radzą sobie całkiem nieźle, natomiast zdawalność matur na około 50 uczniów to jest 5 uczniów zdaje maturę, to wypada bardzo słabo. Dziękuję.          Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Dziękuję bardzo, pani Prezydent bardzo proszę.   
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Anna Hetman – Prezydent Miasta Szanowni Państwo, muszę przyznać, że nie mogę się nadziwić jak to łatwą ręką radny, pan Matusiak rozdaje pieniądze publiczne, nie patrząc, nie uwzględniając prawa, nawiązuję tutaj do szkół niepublicznych. Najpierw trzeba znać szczegóły, aby takie oskarżenia rzucać panie Matusiak. Nikt nie robi, nie likwiduje placówek tylko z własnego widzimisię, musi być jakaś przyczyna, mówię tutaj o kontrolach. To my odpowiadamy za to, nie pan, odpowiada Naczelnik, który podejmuje decyzje administracyjne, odpowiada inspektor, który podejmuje decyzje administracyjne i odpowiada Prezydent. W związku z tym jeśli widać nieprawidłowości – Czy mamy na to patrzeć przez różowe okulary? Naszym obowiązkiem jest skontrolować. Gdybyśmy tego nie zrobili, to Państwo rzucalibyście wyrok na nas, na mnie. I tylko dlatego te kontrole są, nie tylko       w szkołach niepublicznych, ale również w szkołach i placówkach publicznych. Wydatki na oświatę. Mówicie tu Państwo słusznie o wielu różnych sprawach,        o normach zatrudnienia w przedszkolach, o obsłudze administracji w szkołach,     o innych zajęciach dodatkowych, o podwyższeniu dodatków funkcyjnych, motywacyjnych i za wychowawstwo. Ja się zgadzam, ja też pracowałam w szkole i wiem jak to wygląda. Proszę teraz zwrócić uwagę jaka jest różnica w środkach w skali całego miasta od roku 2014 do roku 2018. Dodatki funkcyjne                   i motywacyjne plus wychowawstwo wzrosły o ponad milion złotych, nie liczę tutaj wszystkich pochodnych, czyli do tego należy jeszcze dodać kwotę, która nam dodatkowo te wydatki podnosi. Standardowy Koszt Utrzymania Ucznia, który nie był dobrym rozwiązaniem dla oświaty i przez wiele lat niestety troszeczkę poziom szkół na skutek tego się obniżył. Te działania od początku tej kadencji podejmowałam i w efekcie porównując rok 2014 i plan na 2018 to jest różnicy in plus na 2018 rok około 20 milionów, około 20 milionów w ciągu roku,                ze skutkiem na każdy kolejny rok. To są kolejne niezrealizowane drogi, chodniki, remonty w przedszkolach, w szkołach, bo to są też wydatki bieżące, a dobrze Państwo wiecie, że te 102 miliony, o których nie lubicie słuchać, ale nikt tu nikogo nie oskarża, to są po prostu fakty. Te 102 miliony skutkują na kolejne nasze budżety i czy chcemy czy nie chcemy trzeba przyjąć fakt, że wydatków bieżących przez najbliższe lata nie zwiększymy, więc albo gdzieś zabieramy, by komuś dać, albo pozostajemy na tym samym poziomie. Mówiąc o zmianach        o które Państwo prosicie i których ja mam świadomość, że należy zmienić to       o czym mówimy podejmujemy te kroki bardzo ostrożnie, konsekwentnie z roku na rok zmniejszając powierzchnię sprzątającą dla pań sprzątaczek, tylko dlatego, że na chwilę obecną tylko na tyle nas jest stać. Nie zrobiliśmy tego nie analizując i nie porównując do innych gmin. Jeśli w tej chwili mamy tak ogromne różnice, że w jednej szkole sprzątaczka ma za zadanie wysprzątać powierzchnię o ilości 500 m², a w innej 1300 i tak naprawdę jedna i druga daje radę, jedna i druga jest zmęczona, to coś tu jest nie tak, nie może też być takiej różnicy, a to zarządzenie spowoduje przede wszystkim urealnienie i w miarę sprawiedliwy podział dla wszystkich pań. W kolejnym roku będziemy obniżać tę powierzchnię, jeśli budżet pozwoli, oczywiście można dojść do innego pułapu, ale jakiś pierwszy krok należy zrobić. Ja bardzo proszę o rzeczywiście sięgnięcie do wyobraźni, jak to było powiedziane i przyzwoite podejście do sprawy, aby nie niszczyć czegoś, co daje możliwość dalszych kroków, dalszych zmian i dalszej poprawy sytuacji, bo nam naprawdę bardzo na tym zależy, a powierzchnia o której mówimy, zwykle           w większości gmin brana jest pod uwagę powierzchnia płaska, czyli podłogi. Sprzątanie okien jest czasowe, sprzątanie innych powierzchni jest również czasowe i one nie zajmują tak ogromnych powierzchni. Jeszcze chciałabym wyprostować jedną sprawę o której mówił pan Matusiak, czyli szachy w szkole. 
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Panie Andrzeju Matusiak szachy nie zostały zlikwidowane, nie zostały po prostu zakupione podręczniki. W szkołach nadal, te szkoły, które chciały prowadzić są prowadzone szachy w szkole, ale również w tym roku byli przeszkoleni dodatkowo nauczyciele. Nie mówmy półprawdy. Jest faktem, że te zajęcia są       w szkole realizowane, to nie jest tylko nauka w szachy, jak pan powiedział               i zgadzam się z tym, to jest nauka logicznego myślenia, to jest nauka strategicznego planowania i wielu innych spraw i mam nadzieję, że nie będzie pan po raz kolejny powtarzał tego co nie jest prawdą. Dziękuję.                      Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Bardzo dziękuję. Kto jeszcze i zamykamy dyskusję, jeszcze pani Elżbieta dobrze.  Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Panie Przewodniczący, szanowni Państwo. Projekt ,,Edukacja przez szachy           w szkole” został zlikwidowany przez Prezydent, panią Annę Hetman. Pani nie rozumie jednej rzeczy, że projekt ,,Edukacja przez szachy w szkole” ma odpowiednie zobowiązania. W tej chwili jeżeli są prowadzone zajęcia, są prowadzone zajęcia na zasadzie kółek, zainteresowań pozalekcyjnych. Wtedy uczniowie w ramach programu mieli te zajęcia szachowe, oni byli również oceniani i proszę nie powtarzać, bo ja powtarzam jeszcze raz, Państwo żeście zlikwidowali ten projekt w Jastrzębiu-Zdroju. Dziękuję.    Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Pani Elżbieta Siwiec i pani Alina Chojecka.   Elżbieta Siwiec - Radna RM  Dziękuje panie Przewodniczący, ja myślę, że na tej sali wielokrotnie padała prośba, postulat, żeby radny nie oceniał radnego. Niech radny rozliczy się sam ze swojej pracy, a ocenią go wyborcy. A u nas zapanowała jakaś taka moda, że jeśli jeden radny mówi, to drugi go krytykuje, najczęściej jest to z opcji przeciwnej, no bo po co przyznać rację, jak dla zasady można powiedzieć, że to jest – Be.    Ja tylko wrócę jeszcze do tych powierzchni sprzątających. W naszym rozporządzeniu wyraźnie jest powiedziane, to co już przeczytałam, że ta powierzchnia została ustalona na podstawie Księgi Obiektu Budowlanego, natomiast ja mam tu takie zestawienie, bo tak jak powiedziałam, to nie jest tylko mój głos, ja jestem głosem, tych , którzy mnie o to prosili i po to było zebranie prezesów ognisk,  poprosiliśmy o materiały, po to poprosiliśmy o sugestię, żeby wypracować, to co nas boli i w materiale pisanym, który dostaliśmy autorzy piszą tak, odnoszą się do tego projektu rozporządzenia: ,,Liczba etatów uzależniona jest od powierzchni użytkowej szkoły”, tylko dlaczego się liczy powierzchnię podłogi? Nikt nie bierze pod uwagę, że pani sprzątająca będąca na pierwszej zmianie, myje korytarze kilka razy dziennie i tej powierzchni się już nie uwzględnia, liczy się ją tylko raz, w projekcie budowlanym. Panie na drugiej zmianie myją stoliki, meble, tablice, toalety, sanitariaty uczniowskie, stoły, drzwi zewnętrzne, sprzątają gabinety, ponadto każdego dnia dokonują segregacji śmieci, okna, parapety, drzwi zewnętrzne, lamperie, szafki uczniowskie myją według bieżących potrzeb. Panie pomagają przy organizacji imprez szkolnych, uroczystości, zebrań, podczas remontów szkoły i przenoszone są meble. Nikt nie wziął pod uwagę, że jeśli szkoła wynajmuje powierzchnię sali gimnastycznej, powierzchnię na różnego rodzaju zebrania to ta powierzchnia dodatkowo obciąża panie, które pracują w tej szkole i nikt tej powierzchni im nie doliczył. Czy ona ma być nie sprzątana? W końcu ci co wynajmują pomieszczenia płacą za te 
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pomieszczenia, to wpływa do budżetu miasta. Wiem, że ostatnio kwoty te zostały zwrócone szkołom, ale na pewno nie na pensje dla pań sprzątaczek, tylko szkoły te pieniądze wykorzystują na cele najbardziej potrzebne, a prace wykonują sprzątaczki, więc wyobraźcie sobie, że są zebrania rodziców i wszystkie sale dodatkowo muszą być umyte. Przychodzą na salę gimnastyczną, nasza sala jest obciążona do maksymalnych godzin wieczornych, czasem nawet interweniowali    z bloków ludzie, że dochodzą odgłosy piłki, bo tak długo trwają tam załóżmy zajęcia, ale to po to, żeby pozyskać dodatkowe środki. I te dodatkowe środki, chwała, że są pozyskiwane, tylko, że te kobiety sprzątają te powierzchnie po kilka razy, a Państwo przygotowując rozporządzenie czy zarządzenie wzięliście powierzchnię z księgi budowlanej, no jest to nie do końca uczciwe, że tak powiem, bo nie takie powierzchnie są do sprzątania. Ja już nie mówię o stolikach i o tym wszystkim co tutaj nam Państwo powypisywali i nie chcę cytować innych wypowiedzi, bo mam ich tutaj pół teczki, bo poprosiliśmy o głosy i o głosy           z placówek po to, żeby się nie wymądrzać samemu, żeby swoją wypowiedź zbudować na bazie zebranych materiałów i tyle. Dziękuję.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Dziękuję, proszę bardzo pani Ala.  Alina Chojecka – Radna RM Panie Przewodniczący, Pani Prezydent ja bym chciała się odnieść i zamknąć, może spróbować zamknąć, bo zamknąć nie dam rady tego tematu ,,Edukacji przez szachy”. Tak to jest, że każdy z nas zajmuje się jakimś rodzajem działalności, który nam pasuje. Podobnie z uczniami, wybierają szkołę                z rozszerzonym językiem angielskim, wybierają szkołę o profilu sportowym, judo, piłka siatkowa, itd., ale pan radny, pan Prezes Matusiak od szachów, ma na pewno dużo wiedzy, najwięcej wiedzy na ten temat i chwała mu za to, ale ja mam takie pytanie, którego nigdy tutaj nie zadałam i pytam jako była nauczycielka, bo zostałam posądzona o to, że jestem przeciwniczką, co jest nieprawdą, przeciwniczką szachów. Wydaje mi się, że jak idę na te zajęcia, to te zajęcia mają sprawiać przyjemność. Natomiast pytanie brzmi tak – Czy posiada pan wiedzę na ten temat jaki procent uczniów, którzy objęci byli tą edukacją szachową chodziło na te zajęcia z radością i z zadowoleniem wychodziło. Jaki procent tych uczniów?           Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, odpowiem - Większy procent niż na normalne zajęcia. Na wszystkie, tak.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Dobrze, proszę Państwa pani Prezydent i zamykamy już dyskusję.    Anna Hetman – Prezydent Miasta Ja tylko dwa zdania, ponieważ na pewno nie wszyscy Państwo radni wiedzą  jeszcze o kwestii, która umknęła mi przy ostatniej wypowiedzi, mam tu na myśli szkoły niepubliczne i wydatki o czym tutaj pan Matusiak mówił. Otóż w jaki sposób te kwoty są określane? To nie jest pomysł Anny Hetman panie Matusiak, tylko to jest ustawa, która ściśle określa w jaki sposób oblicza się dotację dla szkoły niepublicznej. W momencie kiedy był Standardowy Koszt Utrzymania Ucznia, obliczaliśmy według wydatków tych bieżących SKUU. Z chwilą kiedy SKUU zostało zlikwidowane to jest kwota, którą musimy obliczyć na podstawie 
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wydatków bieżących w ościennych gminach. W zależności jakie wydatki bieżące są ponoszone w gminie najbliżej położonej w danym roku, tak w każdym roku mogą być te dotacje różne dla poszczególnych szkół. I na koniec powiem jedno zdanie. Naiwny jest ten, kto uwierzy, że w roku wyborczym Prezydent nie da pieniędzy dla pań sprzątaczek, dla nauczycieli, dla sportowców i dla jeszcze innych środowisk jeśli one by były.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Dziękuję bardzo. Zamykam proszę Państwa delikatnie ten punkt i dziękujemy już w takim razie pani Prezydent za te deklaracje, natomiast ja bym powiedział tak, że jest już późno, ale pozwolę sobie zaryzykować i poprosić jeszcze o 2 minuty przerwy natomiast przed przerwą panie Prezydencie Romanie Foksowicz ja jestem panu winny życzenia urodzinowe, bo my wiemy, że pan tu się męczy na swoich urodzinach. Brawo.  Brawa na sali.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Chciałem to uczynić z samego początku, uroczyście, natomiast tak jak to robię zawsze, ale pana nie było, był pan na pogrzebie dowiedziałem się, więc jeszcze raz wszystkiego dobrego i pani Prezydent myślę, że można solenizanta już zwolnić do domu, z uchwałami sobie poradzimy sami.          Anna Hetman – Prezydent Miasta On jest bardzo solidny i nie chce iść.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Nie chce iść, chyba, że chce na własną prośbę zostać to bardzo proszę. Proszę Państwa 2 minuty przerwy i uchwały bieżące.    PRZERWA  2 MINUTY.    Ad. 8.  Podjęcie uchwał w sprawach bieżących zgodnie z wykazem.  Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę o przedstawienie projektu uchwały.   Bernadeta Magiera – Radna RM Panie Przewodniczący ja mam wniosek nieformalny, żeby pani Przewodnicząca Komisji nie czytała numerów.  Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Ale ja wiem.    Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały po Autopoprawce  nr 2 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
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Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój.  Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  Autopoprawka nr 2 jest czysto techniczna, chodzi o zmianę nazwy zadania – ,,Budowa ścieżek rowerowych” do tej pory była. Zmiana nazwy zadania na ,,Rowerem po żelaznym szlaku”.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały  w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr X.81.2018 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój, została podjęta głosami: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.   Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę o przedstawienie projektu uchwały.   Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2018 rok oraz poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu przez wszystkie komisje.   Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta  Tam jest jedna autopoprawka, w WPF były dwie autopoprawki. Na Komisji Skarbu była autopoprawka omawiana, a Uchwała była na wszystkich komisjach.   Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Panie Przewodniczący mam pytanie tutaj do pana Skarbnika, bo wiecie Państwo, że w tym budżecie kupujemy budynek. My mamy pustostany,      niezagospodarowane, a kupujemy następny budynek. Chodzi mi o ten budynek, który to już jest z kolei przetarg ogłoszony właśnie przez Przedsiębiorstwo Energetyki Przemysłowej czyli SEJ ?   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Proszę o odpowiedź. Pan Prezydent Roman bardzo proszę.  Roman Foksowicz – I Zastępca Prezydenta Miasta  Odbył się pierwszy przetarg, z ceną około 1 800 000 netto. Nikt się nie zgłosił do tego przetargu. Z tego co wiem PGNiG Termika będzie ogłaszała drugi przetarg,   a kupno budynku, zwrócili się do nas z informacją, że ogłaszają taki przetarg, nie wyraziliśmy na to ochoty, żeby startować w tym przetargu z taką ceną, więc podjęliśmy pewne rozmowy, miejmy nadzieję, że potoczą się dobrze. Nie jest jeszcze przesądzone, ale chcemy już zabezpieczyć pewne środki, mamy przerwę wakacyjną, nie wiadomo jak to się potoczy, a sam budynek jest w dobrym stanie 
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i mamy właściwie dwie rzeczy - Powiatowy Urząd Pracy gdzie pracownicy pracują w trudnych warunkach naprawdę. Mamy problem z dachem, gdzie naprawialiśmy niedawno dach, który wymaga tak naprawdę gruntownego remontu na który musieliśmy, remont całego budynku, przystosowanie, poza tym jest też ciasny obecny budynek PUP-u, żeby pomieścić wszystkich pracowników                         i zastanawialiśmy się na tym, czy nie przenieść tam Powiatowego Urzędu Pracy     i Miejskiego Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli mając na uwadze gospodarność przede wszystkim, bo patrząc na to ile musielibyśmy wydać na dostosowanie jakiegokolwiek … na przyjęcie Miejskiego Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli jako CUW-u i przeniesienia bądź remontu budynku Powiatowego Urzędu Pracy, to wydanie pewnej kwoty jakiejś, na zakup budynku po PEC-u, który jest powtarzam w dobrym stanie, nie wymagającej zbytniej interwencji i remontów, który pozwala nam w ciągu kilku miesięcy po dokonaniu zakupu wejścia              i przeniesienia tych dwóch jednostek, to są realne oszczędności.  Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Dziękuję za informacje.      Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Jednak dobrze, że pan został panie Prezydencie. Proszę dać mu wolne jutro pani Prezydent za to. Proszę bardzo jeszcze pan Szereda krótko bym prosił.   Piotr Szereda  - Radny  RM Nie wiem czy nie za szybko, bo jeśli nie ma chętnych na ten budynek, to może poczekać aż następnym razem, bo taka jest polityka generalnie, że ta cena będzie spadała do pewnego momentu i jeżeli trzeba się pozbyć to można to kupić za milion a nie za …     Roman Foksowicz – I Zastępca Prezydenta Miasta  To znaczy Zarząd ma określone widełki do pewnego momentu gdzie może się poruszać i czekamy na drugi przetarg, jaką cenę zaproponują i czy ta cena będzie obniżona i o ile. My nie powiedzieliśmy, że już startujemy, czekamy, wyczekujemy w pozycjach startowych i zobaczymy jak się sprawy potoczą. Rozmawiamy z Zarządem PGNiG Termika, z SEJ-em dawnym, łatwiej mi to mówić, bo to w naszej świadomości cały czas gdzieś zostanie jednak SEJ i PEC, rozmawiamy z nimi i czekamy na ich decyzję.      Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały  w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr X.82.2018 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2018 rok, została podjęta głosami: za – 16, przeciw – 0 , wstrzymujących się – 0.  Damian Gałuszka -  Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.   
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Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę o przedstawienie projektu uchwały.   Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania        i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze                 z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania oraz poinformowała, że dwie Komisje procedowały i zaopiniowały ww. projekt uchwały pozytywnie.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały  w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr X.83.2018 w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania, została podjęta głosami: za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.   Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę o przedstawienie projektu uchwały.   Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie do gminnego zasobu nieruchomości Miasta Jastrzębie-Zdrój od osoby prawnej prawa użytkowania wieczystego nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, oraz poinformowała, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały  w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr X.84.2018 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie do gminnego zasobu nieruchomości Miasta Jastrzębie-Zdrój od osoby prawnej prawa użytkowania wieczystego nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, została podjęta głosami: za – 16, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie. 
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 Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.   Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę o przedstawienie projektu uchwały.   Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych oraz poinformowała, że dwie Komisje zaopiniowały ww. projekt uchwały pozytywnie.              Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały  w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr X.85.2018 w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych, została podjęta głosami: za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 .  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.   Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę o przedstawienie projektu uchwały.   Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w sprawie ramowego planu pracy Sesji Rady Miasta na II półrocze 2018r.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały  w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr X.86.2018 w sprawie ramowego planu pracy Sesji Rady Miasta na II półrocze 2018r., została podjęta głosami: za – 16,          przeciw – 0,  wstrzymujących się – 0.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
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 Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę o przedstawienie projektu uchwały.   Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Miasta na            II półrocze 2018r.    Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały  w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr X.87.2018 w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Miasta na II półrocze 2018r., została podjęta głosami: za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.   Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę o przedstawienie projektu uchwały.   Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej      i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2018 oraz poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez dwie komisję.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr X.88.2018 w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2018, została podjęta głosami:  za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.   Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę o przedstawienie projektu uchwały.  
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 Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II.6.2017 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 26 stycznia 2017r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowych niezabudowanych stanowiących własność Miasta Jastrzębie-Zdrój położonych przy ulicy Zamłynie oraz poinformowała         o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr X.89.2018 w sprawie zmiany Uchwały Nr II.6.2017 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 26 stycznia 2017r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowych niezabudowanych stanowiących własność Miasta Jastrzębie-Zdrój położonych przy ulicy Zamłynie, została podjęta głosami:  za – 17, przeciw – 0 , wstrzymujących się – 0.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.   Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę o przedstawienie projektu uchwały.   Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Załącznika Nr 1 do Uchwały Nr XII.129.2016 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 października 2016 roku w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo-księgowej, administracyjnej                    i organizacyjnej dla szkół i placówek, dla których organem prowadzącym jest Miasto Jastrzębie-Zdrój oraz poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję Edukacji i Polityki Społecznej.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały  w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr X.90.2018 w sprawie zmiany Załącznika Nr 1 do Uchwały Nr XII.129.2016 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 października 2016 roku w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo-księgowej, administracyjnej i organizacyjnej dla szkół i placówek, dla których organem prowadzącym jest Miasto Jastrzębie-Zdrój, została podjęta głosami: za – 17, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.    
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Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.   Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę o przedstawienie projektu uchwały.   Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Regulaminu „Rodzina 3+” na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój oraz poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję Edukacji i Polityki Społecznej.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr X.91.2018 w sprawie zmiany Regulaminu „Rodzina 3+” na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, została podjęta głosami: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.    Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.   Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę o przedstawienie projektu uchwały.   Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.17.2014 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 30 grudnia 2014r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój oraz poinformowała również o głosowaniu na Komisji Skarbu za - 3, przeciw – 0, wstrzymujących się – 2.  Mirosław Lęga – Radny RM  O co tam chodzi w tej uchwale?  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy są pytania do projektu uchwały? Słucham uprzejmie Państwa radnych.  Mirosław Lęga – Radny RM  Zadałem już ...  Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Pani Alinka chciała wyjaśnić.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   To znaczy ja myślę, że wystarczyłoby może uzasadnienie przeczytać.    
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Alina Chojecka - Radna RM Panie Przewodniczący chciałam właśnie zaproponować taką formułę, żeby pani Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała uzasadnienie, jeżeli będą pytania, to akurat jest nas trójka z osób, które podpisały się pod projektem uchwały. Dziękuję.  Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków - Iwona Rosińska odczytała uzasadnienie do ww. projektu uchwały.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy po tym uzasadnieniu jeszcze jakieś pytania, bądź wątpliwości pojawiają się   u Państwa radnych? Bardzo proszę.  Andrzej Matusiak -  Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Mam takie krótkie pytanie – Czy automatycznie obniżając pensję pani Prezydent też będą obniżone pensje panów Wiceprezydentów?   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Nie wiem panie Przewodniczący czy na to pytanie odpowiemy. Pani Prezydent bardzo proszę.  Anna Hetman – Prezydent Miasta Tak ustawa nakazuje.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy pana to satysfakcjonuje? Ustawa nakazuje, że tak. Proszę bardzo panie Tadku.  Tadeusz Markiewicz – Radny RM Ja szanowni mam pewne wątpliwości co do obniżania wynagrodzenia Prezydentowi. Nie będę już mówił o dużych rzeczach, zasadności, wysokości tego wynagrodzenia, ale powiem tak szanowni Państwo jest tak ,,Uchwała wchodzi     w życie z dniem 1 lipca”. Mam uwagi czy nie będzie to niezgodne z prawem, prawo nabyte, okres wypowiedzenia, jak ta sprawa miała być rozwiązana, bo jednak ja wiem, że jest różnica pomiędzy pracownikiem zatrudnionym na umowę o pracę, mianowanym, innym jest to taka różnica, ale nie mam do końca wiedzy    i mam szanowni Państwo wątpliwości w podejmowaniu tak ad hock tej uchwały, bo tu jest precyzyjnie, jednak ochrona wynagrodzenia okres wypowiedzenia należy się nie wiem akurat jak w tej sytuacji i raczej ja nie będę głosował za tą uchwałą z tego powodu.     Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Dziękuję bardzo, pan Prezydent.  Roman Foksowicz – I Zastępca Prezydenta Miasta Parę informacji na ten temat, sytuacja jest taka, że tak naprawdę nie ma dokładnych przepisów wykonawczych do tego, nie wiadomo jak się do tego ustosunkować. Wszystkie samorządy mają z tym wielki problem. Ustawa              i Rozporządzenie nakazuje nam do końca czerwca, czyli od 1 lipca obniżenie, natomiast nie wiadomo jak to się ma w ramach przepisów Kodeksu Pracy i innych ustaw.   
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Tadeusz Markiewicz – Radny RM Praw nabytych.  Roman Foksowicz – I Zastępca Prezydenta Miasta Dokładnie i tu nie ma żadnych wytycznych, nie ma żadnych orzeczeń sądu, bo to wszystko dopiero się dzieje. Nie ma też nawet w interpretacji  Ministerstwa, więc nie wiem jak się do tego ustosunkować. Ustawa nakazuje, więc wprowadzamy Uchwałę.    Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Bardzo dziękuję. Czy są jeszcze pytania. Proszę bardzo panie Szereda.  Piotr Szereda – Radny  RM Ta ustawa zobowiązuje Radę Miasta do podjęcia czy to jest automat? Bo może    w ogóle nie powinniśmy głosować, tylko automat. Jeżeli ja rozumiem, mamy maksymalnie płacone i dlatego widełki maksymalne obowiązkowo trzeba obniżyć.    Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Panie mecenasie bardzo proszę.   Łukasz Kałusowski – Radca Prawny Po pierwsze nie reguluje tego Ustawa, tylko Rozporządzenie, natomiast Rada określa wynagrodzenie dla Prezydenta Miasta, stąd też nie ma tutaj takiego wprost automatu, w związku z tym Rada winna taką Uchwałę podjąć. Natomiast ja się przychylam do tego co powiedział pan Prezydent, mianowicie co do tego, że faktycznie nie do końca wiadomo jak pod względem prawnym ugryź ten temat, natomiast przyjęliśmy tak jak w większości gmin to robią, czyli Uchwała wchodzi w życie z dniem dzisiejszym, ale z mocą obowiązującą od 1 lipca, czyli tak jak wchodzą w życie te przepisy, Rozporządzenia, czyli  z tym dniem będzie następować zmiana jeżeli chodzi o kwestię wynagrodzenia, która będzie dostosowana do tych obowiązujących widełek, które przewiduje Rozporządzenie. Także myślę, że tutaj pod względem prawnym jako tako wątpliwości jeżeli chodzi o tę Uchwałę nie ma, bo Rada ma obowiązek taką Uchwałę podjąć, tak.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Mam pytanie panie mecenasie jak Rada Miasta tę Uchwałę odrzuci to co wtedy, Wojewoda?     Tadeusz Markiewicz – Radny RM Wojewoda wezwie do podjęcia.  Łukasz Kałusowski – Radca Prawny Powiem szczerze nie wiem co w ten czas, natomiast tak, Rada powinna przynajmniej, nie regulują tego przepisy, Rada powinna przynajmniej podjąć takie działania. Wydaje mi się, że to trochę tak podobnie jak z absolutorium, jak nie podejmie, to nie oznacza, że nie udzielono, ale też po prostu Uchwała nie została podjęta i tyle. Zobaczymy co by było, na razie nie zakładam takiego scenariusza. Jak będzie po głosowaniu mogę się ….  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Dziękuję panie mecenasie, proszę bardzo panie Andrzeju. 
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    Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Ja mam takie pytanie. W Warszawie zrobiono w ten sposób, że pani Prezydent straciła tylko 32 złote, a tutaj dość duża kwota straty, gdzie można było by to ominąć. Nie wiem czy to było w premii jakiejś czy?  Łukasz Kałusowski – Radca Prawny Nie wiem jak jest w Warszawie, w każdym razie myśmy podeszli do sprawy bardzo skrupulatnie.   Roman Foksowicz - I Zastępca Prezydenta Miasta W Warszawie inne przepisy obowiązują.  Łukasz Kałusowski – Radca Prawny Oni mają tam faktycznie, jeżeli chodzi o Prezydenta Miasta Warszawy jest troszkę inny zapis, z resztą w ogóle inaczej jest regulowany jeżeli chodzi o prezydentów, do 300 tysięcy mieszkańców i powyżej, także to są też te różnice i Warszawa jest jeszcze osobnym, całkowitym wyjątkiem od tego.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały  w proponowanym brzmieniu?   Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.17.2014 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 30 grudnia 2014r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój nie została przyjęta. Głosowanie radnych:  za – 3, przeciw – 11 , wstrzymujących się – 3.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada odrzuciła uchwałę.    Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 33  do niniejszego protokołu.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Panie mecenasie, ma pan teraz możliwość wypowiedzenia się.  Śmiech na sali.  Łukasz Kałusowski – Radca Prawny Ja jednak się wypowiem, po przeanalizowaniu sytuacji.  Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę o przedstawienie projektu uchwały.   Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w sprawie szczególnego trybu umarzania należności pieniężnych za lokale mieszkalne oraz poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję Edukacji i Polityki Społecznej i Komisję Skarbu.   
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Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr X.92.2018 w sprawie szczególnego trybu umarzania należności pieniężnych za lokale mieszkalne, została podjęta głosami: za – 12, przeciw – 0 , wstrzymujących się – 2.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.    Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.   Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę o przedstawienie projektu uchwały.   Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój oraz poinformowała        o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej.  Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Ja mam pytanie do pani Naczelnik Honoratki, o co chodzi w tej zmianie czystości?  Alina Chojecka – Radna RM Żeby było czysto.  Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta To jest taki nerwowy temat u mnie na wsi, więc dlatego pytam.  Honorata Uchto – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej Została doprecyzowana tylko kwestia zbierania odpadów zielonych, że można te odpady zielone na zasadzie dopełnienia wrzucać do pojemnika brązowego na BIO i to wszystko. Są dwie uchwały, jedna jest na duży Regulamin, a druga to jest mały Regulamin, w obydwóch została tylko ta jedna kwestia doprecyzowana.    Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr X.93.2018 o zmianie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, została podjęta głosami: za – 13, przeciw – 0, wstrzymujących się – 3.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.    Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 35 do niniejszego 
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protokołu.   Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę o przedstawienie projektu uchwały.   Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz poinformowała                 o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr X.94.2018 o zmianie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, została podjęta głosami: za – 13, przeciw – 1, wstrzymujących się – 2.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.    Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.   Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę o przedstawienie projektu uchwały.   Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania wody       i odprowadzania ścieków na obszarze Miasta Jastrzębie-Zdrój” oraz przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu oraz poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwały przez Komisję Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały   w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr X.95.2018 w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na obszarze Miasta Jastrzębie-Zdrój” oraz przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, została podjęta głosami: za – 14, przeciw – 1, wstrzymujących się – 1.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   
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 Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.    Ad. 9.  Zatwierdzenie wniosków Komisji Rady Miasta.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Czy mamy jakieś wnioski?  Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Mam jeden wniosek.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta To proszę tutaj dostarczyć.   Iwona Rosińska – Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków To musi wpisać pani do komputera. Ja przeczytam może, ten który mamy, dobrze? Mamy przygotowany z paniami z Biura Rady. Rada Miasta wnioskuje do pani Prezydent o zmianę zarządzenia dotyczącego wynajmu pomieszczeń (obiektów) MOSiR-u dla stowarzyszeń działających na rzecz dzieci z dysfunkcjami rozwojowymi. Nie wiem czy pani Prezydent pamięta tę Komisję ostatnią, gdzie był pan ze stowarzyszenia co ma, skupia takie dzieci z dysfunkcjami i prosił o to, żeby ta sala gimnastyczna, którą on wynajmuje mógł  mieć tak samo jak na zasadzie dla innych stowarzyszeń za tą złotówkę i tu chcieliśmy prosić jako Komisja i jako Rada Miasta, bo to było zarządzenie Pani Prezydent i chcielibyśmy, żeby to zarządzenie zmienić, bądź nanieść poprawki do tego zarządzenia. Nie wiem czy pani Prezydent chce coś powiedzieć.  Wniosek stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu.   Anna Hetman – Prezydent Miasta Chcę tylko powiedzieć, że wszystko musi być zgodne z prawem nie może być podmiotowych zwolnień czy przywilejów dla jednego stowarzyszenia czy fundacji, czy jakiekolwiek grupy, więc to muszę przejrzeć od początku, czy jest to w ogóle możliwe, żeby dla konkretnej grupy zrobić takie zmiany.  Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Proszę Państwa, jest to wniosek na podstawie tego spotkania, które było na Komisji Kultury i Sportu gdzie pan **** prowadzi zajęcia z młodzieżą, która ma dość poważne problemy nie tylko zdrowotne, ale też również inne, natomiast on jak gdyby finansował swoimi środkami finansowymi za wynajęcie sali                   i chcielibyśmy z uwagi na to, że to jest szczytny cel, a zarządzenie, które jest obecnie nie pozwalałoby na to chcielibyśmy, żeby ta zmiana tego zarządzenia 
                                       **** Informacje zawarte w protokole podlegają ochronie na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  o dostępie do 
informacji publicznej (t. j. Dz. U. z 2018 r., poz. 1330) Zakres wyłączenia jawności: imię i nazwisko osoby wymienionej w protokole, wyłączenia jawności dokonano w interesie osoby wymienionej; Organ lub osoba dokonująca wyłączenia: Patrycja Dudzik  
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była w tym kierunku, że jeżeli ktoś działa na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój          i działa na rzecz dzieci, które mają problemy, to powinniśmy im oczywiście też na start na tych samych zasadach traktować, złotówka plus VAT i tylko tyle. Dziękuję.    Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Dziękuję bardzo. Czy jest ten drugi wniosek?  Anna Toborowicz – Radna RM Jeszcze nie mamy, ale ja mam takie zasadnicze pytanie.  Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tak.  Anna Toborowicz – Radna RM Ponieważ te dwa wnioski, które mamy w tej chwili procedować zostały przegłosowane przez Komisję Edukacji i Polityki Społecznej w 100%. I teraz mam pytanie  - Czy jest zasadne, nie wiem, nie orientuję się, ale rozmawiałam przed chwilą z panią Naczelnik, czy jest zasadne, żeby drugi raz wnioski poddać pod głosowanie, skoro już poszły do pani Prezydent. Proszę wytłumaczyć, jak to prawnie wygląda panie mecenasie.  Bernadeta Magiera – Radna RM To jest takie powielone.  Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Pewnie można przegłosować, ale niekoniecznie może tak.   Anna Toborowicz – Radna RM Proszę bardzo zobaczyć takie dwa wnioski Komisja Edukacji skierowała do pani Prezydent.   Alina Chojecka – Radna RM One już poszły do pani Prezydent.  Anna Toborowicz – Radna RM Już poszły.   Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Znaczy proszę Państwa tu chodzi o to, że komisje przegłosowały, bardzo dobrze, natomiast Rada Miasta jak przegłosuje, to jak gdyby ten wniosek ma, o to chodziło, że ten wniosek ma silniejszą moc sprawczą generalnie, takie jest wrażenie, siła tego wniosku.   Bernadeta Magiera – Radna RM Przepraszam, ja pozwolę sobie powiedzieć.  Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Bardzo proszę.   Bernadeta Magiera – Radna RM Jeżeli mamy wniosek jakiś z Komisji, to nikt tego nie głosuje, bo to jest 
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powielanie.  Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Bywa różnie pani Bernadeto. Ja nie jestem za tym, akurat, żeby głosować.  Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę Państwa, to jest jakby mocniejszy wniosek, jeżeli jest przegłosowany przez Radę Miasta. Proszę Państwa będziemy ustalać, może nie my, może następna Rada będzie ustalać budżet i jeżeli my tutaj to przegłosujemy proszę Państwa, to naszym obowiązkiem jest to, że jeżeli powiedzieliśmy A, to trzeba później przy budżecie powiedzieć B. Jeżeli się okaże, bo Państwo na komisji dostaniecie informację, brak środków finansowych, dziękuję, a tu w tej chwili jest wniosek Rady Miasta i my przy budżecie na rok 2019 mówimy – Sprawdzam. Jeżeli to będzie oczywiście umieszczone w budżecie, to myślę, że Rada Miasta będzie zadowolona, natomiast jeśli nie będzie to faktycznie trzeba będzie zacząć dyskutować. Dlatego to jest wniosek, ponieważ proszę Państwa w komisji pracuje tylko 5 osób.   Bernadeta Magiera – Radna RM Jest to umniejszanie rangi komisji.    Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta I to nie jest powiedziane, proszę Państwa było tutaj na tych Sesjach głosowane wnioski Komisji Kultury i Sportu, które Komisja Kultury i Sportu kierowała do Rady Miasta, żeby przegłosować to na Radzie Miasta, to nie jest jakiś ewenement i może, żeby tylko jedynie skrócić powiedzmy, to można w ten sposób sformułować, że Rada Miasta zatwierdza wnioski z Komisji Edukacji dotyczące tych dwóch tematów i tyle, żeby nie przepisywać te wnioski w całości i tak proponuję.     Bernadeta Magiera – Radna RM Moim zdaniem jest to umniejszanie rangi Komisji.    Lucyna Maryniak – Radna RM A czemu nasze wnioski z Komisji Bezpieczeństwa nigdy nie były głosowane.  Głos z sali Były niektóre.  Anna Toborowicz – Radna RM  Może pan mecenas nam wytłumaczy jak to z literą prawa, czy to jest zgodne czy nie, bo nie wiem.  Łukasz Kałusowski – Radca Prawny Muszę powiedzieć tak, że tu nie chodzi o kwestię tego czy wniosek jest przegłosowany przez Radę jest ważniejszy czy nie, tylko chodzi o to, że to są jakby dwie niezależne rzeczy. Jedna to jest wniosek komisji, natomiast i on ma oczywiście swoją wagę, natomiast jeżeli pada wniosek, żeby przegłosować go przez całą Radę, to nie ma podstaw, żeby takiego wniosku nie głosować. Nie chciałbym rozgraniczać czy ... Wiadomo, że taki wniosek Rady ma na pewno wyższą moc, bo jest głosowany przez całe gremium Rady, a nie poprzez te osoby, które są w składzie komisji, ale tu nie chodzi o kwestię umniejszania czy 
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uszczuplania roli komisji, bo nie chyba w tym rzecz, natomiast jeżeli taki wniosek padnie to w każdej sprawie może być przegłosowane przez Radę.  Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Dziękuję panie mecenasie. Szanowni radni ja mam taką propozycję proszę Państwa, żeby wszyscy byli zadowoleni generalnie, proponuję ten wniosek, który jest już w tej chwili wyświetlony, czyli Rada Miasta wnioskuje do pani Prezydent   o zmianę Zarządzenia dotyczącego wynajmu pomieszczeń (obiektów) MOSiR dla stowarzyszeń działających na rzecz dzieci z dysfunkcjami rozwojowymi to już jak gdyby mamy, więc proponuję to przegłosować, natomiast tego drugiego nie, bo ten drugi z tego co patrzyłem u pań jest skierowany przez Komisję Edukacji do Prezydenta tego Miasta, więc tutaj jak gdyby ...      Andrzej Matusiak – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Ale padł wniosek w związku z tym przegłosujmy to czy ktoś chce głosować czy nie chce głosować, to będzie jego decyzja.  Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę bardzo panie Szereda.  Piotr Szereda – Radny  RM Proszę Państwa nie dopuszczajmy do precedensu, przed chwilą głosowaliśmy Ustawa nie ważna, teraz będą nasze wnioski nieważne. Jeżeli został złożony wniosek, każdy ma prawo złożyć wniosek i się wypowiadamy. Jeżeli jest złożony wniosek, to po to jest komisja, że otrzymuje wnioski, my procedujemy, a nie teraz co, mamy wyrzucić ten wniosek? Jest złożony formalnie, koniec,               w protokole jest, głosujemy.     Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Dobrze proszę Państwa.  Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Proszę Państwa, żeby skrócić tutaj, bo na pewno zmęczeni jesteście, to tak jak ja proponowałem Rada Miasta zatwierdza wnioski, znaczy zatwierdza czy potwierdza wnioski zgłoszone przez Komisję Edukacji, tylko w tych dwóch tematach i przegłosujemy to, bo tak proszę Państwa musiałby być cały wniosek przepisany.   Anna Toborowicz – Radna RM Jeden i drugi bo są dwa.  Andrzej Matusiak - Wiceprzewodniczący Rady Miasta Tak.    Bernadeta Magiera - Radna RM A to jest długi wniosek.  Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jest długi, czyli będę musiał zarządzić przerwę. Proszę Państwa kończę tą dyskusję na temat tego ... przystępujemy zatem do głosowania.   Wiceprzewodniczący Rady Miasta  - Damian Gałuszka przedstawił wniosek Rady 
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Miasta.   Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Czy są pytania do przedstawionego wniosku? Nie widzę. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem wniosku w proponowanym brzmieniu?  Wniosek Rady Miasta w sprawie zmiany Zarządzenia dotyczącego wynajmu pomieszczeń (obiektów) MOSiR dla stowarzyszeń działających na rzecz dzieci z dysfunkcjami rozwojowymi, został podjęty głosami: za – 15 , przeciw – 1, wstrzymujących się – 0.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła wniosek większością głosów.    Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu.   Piotr Szereda – Radny  RM Na przyszłość jak składamy wniosek to, żeby pisało w klauzuli – Wniosek dotyczy hasło krótkie jednozdaniowe i tak Komisja nadaje numer, dzień, data i wtedy nie musimy pisać paniom w sekretariacie o co chodzi, tak jak uchwały są.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Dziękuję bardzo. Proszę Państwa rozumiem, że Komisja Edukacji zgadza się, żeby tego drugiego wniosku nie głosować? Tak to zrozumiałem, czy źle zrozumiałem.  Lucyna Maryniak – Radna RM Dwa żeśmy głosowali.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Nie proszę pani, głosowaliśmy jeden, ten, który czytałem.  Anna Toborowicz – Radna RM Wniosek Komisji Kultury i Sportu.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Czyli ten wniosek proszę Państwa żeśmy przegłosowali, natomiast teraz pytam pani Przewodnicząca czy głosujemy pani wniosek czy tej Komisji, bo tutaj mam dylemat.  Anna Toborowicz – Radna RM Ja też mam dylemat proszę Państwa.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Żebyśmy nie mieli dylematów, proszę pani Basiu Naczelnik wprowadzić ten wniosek i przegłosujemy go. Proszę o 5 minut przerwy.   PRZERWA  20.05 - 20.10  
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 Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Iwona Rosińska przedstawiła wniosek  NR 1.    Wniosek nr 1 stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu.  Damian Gałuszka – Wiceprzewodniczący Rady Miasta Czy są pytania do przedstawionego wniosku? Nie widzę. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem wniosku w proponowanym brzmieniu?  Wniosek Nr 1 Rady Miasta -  Komisja Edukacji i Polityki Społecznej wnioskuje o dokonanie zmian w Regulaminie określającym wysokość       i warunki przyznawania dodatków oraz szczegółowy sposób obliczania niektórych innych składników wynagrodzenia nauczycieli, zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Miasta Jastrzębie –Zdrój w zakresie:             Rozdział 4      Dodatek funkcyjny 
     § 4 zamienić na: 

,, 3. 1) dla dyrektora od 50% do 100% stawki zasadniczej nauczyciela dyplomowanego. Dodatek funkcyjny dyrektora ulega zwiększeniu            o kwotę: 
a) 60 zł x liczba oddziałów w szkole, b) 100 zł jeżeli szkoła posiada basen, c) 100 zł jeżeli szkoła posiada internat, d) 700 zł za prowadzenie wczesnego wspomagania rozwoju dziecka (dla co najmniej 20 dzieci), e) w przypadku zespołów szkół: za drugą i każdą następną szkołę, wchodząca w skład zespołu: po 100 zł za gimnazjum  i po 200 zł za każdą szkołę ponadpodstawową, w której przeprowadza się egzaminy zewnętrzne, f) za prowadzenie placówki z uwzględnieniem jej specyfiki: Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna, Centrum Kształcenia Praktycznego, Międzyszkolny Ośrodek Sportowy: nie mniej niż 20% stawki zasadniczej nauczyciela dyplomowanego 

 4. 1) sprawowania funkcji opiekuna stażu w wysokości 100 zł za każdego podopiecznego, 
2) z tytułu powierzenia wychowawstwa klasy w wysokości 300 zł za jedno wychowawstwo”. 
Pozostałe punkty regulaminu pozostają bez zmian.  
Wniosek został podjęty głosami: za – 15, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.   Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła wniosek jednogłośnie.   
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 Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu.  Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Iwona Rosińska przedstawiła Wniosek NR 2.  Wniosek nr 2 stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu. 
Wniosek NR 2 Rady Miasta - Komisja Edukacji i Polityki Społecznej wnioskuje o zabezpieczenie środków finansowych  w budżecie Miasta na rok budżetowy 2019 wynikających ze zmiany regulaminu określającego wysokość i warunki przyznawania dodatków oraz szczegółowy sposób obliczania niektórych innych składników wynagrodzenia nauczycieli, zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Miasto Jastrzębie-Zdrój, został podjęty głosami: za – 14 , przeciw – 0, wstrzymujących się – 1.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Stwierdzam, że Rada przyjęła wniosek większością głosów.    Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu.  Ad. 10  Sprawozdanie Komisji  Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli                 w zakresie przygotowania procedury sprzedaży działki w obrębie ulicy Podhalańskiej.  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Piotr Szereda przedstawił sprawozdanie       z przeprowadzonej kontroli w zakresie przygotowania procedury sprzedaży działki w obrębie ulicy Podhalańskiej.  Sprawozdanie stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu.    Ad. 11  Wolne głosy i wnioski.  Nie zgłoszono.   Ad. 12.  Zakończenie obrad Sesji.  Damian Gałuszka - Wiceprzewodniczący Rady Miasta   Zamykam obrady X Sesji Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój.    
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Protokołowała: Patrycja Dudzik  


